
Konya'da 18 Mart Şehitleri Anma Günü ve Çanakkale Deniz Zaferi'nin 110'uncu yıl dönümünde şehitler törenle anıldı. Konya 
Şehitliği törende protokol üyeleri, okunan Kur'an-ı Kerim ve duaların ardından şehit mezarlarına karanfil bıraktı, 

şehit yakınlarıyla sohbet etti.  n HABERİ SAYFA 4’TE

Şehitlerimize minnetle

Selçuklu’nun 
projeleri tam not aldı

Emeklilere Kur’an 
eğitimi veriliyor 

Sefaköy’e, Tarımköy 
Konutları yapılacak

Selçuklu Belediyesi eğitim, sağlık ve spor yatırımları ile şehri değer katmaya 
devam ediyor. Vali İbrahim Akın ve Büyükşehir Belediye Başkanı Uğur İbrahim 
Altay, Selçuklu Belediye Başkanı Ahmet Pekyatırmacı’nın ev sahipliğinde son 

dönemde ilçeye kazandırılan ve yapımı devam eden yatırımları yerinde inceledi.  
n HABERİ SAYFA 4'TE

Karatay Belediyesi 
ve Karatay İlçe 
Müftülüğü iş birliğiy-
le Ramazan ayında 
emeklilere yönelik 
başlatılan Kur’an-ı 
Kerim dersleri 
büyük ilgi görüyor. 
Kur’an-ı Kerim 
okumayı öğrenmek 
isteyen emekliler, 
azimleri ve gayretle-
riyle takdir topluyor.   
n HABERİ 
SAYFA 3'TE

Ramazan ayı nedeniyle Sefaköy Mahallesi’ni ziyaret ederek vatandaşla buluşan 
Meram Belediye Başkanı Mustafa Kavuş’tan müjdeli haber geldi. Kavuş, Sefa-

köy’de TOKİ Tarımköy Konut Projesi’nin hayata geçirileceğini duyurdu.   
n HABERİ SAYFA 3'TE

Diş hekimlerinden 
dayanışma iftarı

Kur’an-a adanmış bir 
isim Muammer Tan 

Sultan Abdülaziz’in 
bağışlarıyla kuruldu

Bisikletin zirvesinde 
Ahmet Örken var

Konevi mahlasını 
Ziya Kurucu verdi

Aşkımızı bile 
içimizde sakladık

Konya Diş Hekimleri 
Odası, Ramazan ayı 
dolayısıyla düzenle-

diği iftar programında 
meslektaşlarını bir 

araya getirdi. Akyokuş 
Kasrı’nda düzenlenen 
iftar programına yoğun 

katılım sağlandı. 
n HABERİ SAYFA 2'DE

Bir öğretmen olarak baş-
ladığı hayat yolculuğun-
da ömrünü Kur’an’a ada-
yan ve Türkiye sınırlarını 
aşarak, çeşitli ülkelere 

de hayırlı hizmetler götü-
ren merhum Muammer 
Tan Hoca’yı oğlu Selman 

Tan anlattı…   
n HABERİ SAYFA 6'DA

Kızılay Konya İl Başkanı 
Hüseyin Üzülmez ile söye-
leşimizin ikinci bölümün-
de Kızılay’ın kuruluş ve 

tarihi gelişimini konuştuk. 
Üzülmez, Sultan Abdüla-
ziz'in kendi özel servetin-
den, Hilal-i Ahmer’e altın 
bağışladığını söyledi. n 

HABERİ SAYFA 5'TE

Çatalhüyük Çumra Bele-
diyespor’da başlayan spor 

kariyerinde Malezya ve 
Amerika takımlarının forma-
sını da giyen Milli Bisikletçi 

Ahmet Örken ülkemiz 
adına ilk Avrupa Şampiyonu 

olarak tarihe kaydoldu.     
n HABERİ SAYFA 7'DE

Dünyanın birçok yerinde 
Konyalı Hattat Hüseyin 
Öksüz’ün Hüsn-i Hat 

yazılarıyla karşılaşmak 
mümkün. Hattat Hüseyin 
Öksüz ile çocukluk yılları, 
eğitim hayatı ve Hüsn-i Hat 
çalışmalarına dair derin bir 

sohbette bulunduk.    
n HABERİ SAYFA 8'DE

“Sol hemen her şeyde bilgi 
sahibi olduğunu zannedi-

yor. Her ne kadar diyalektik 
ve materyalist felsefeden 
bahsetse de Ortadoğu 
kültüründen tam olarak 

kendini kurtaramıyor.” Bu 
sözlerin sahibi Dev Yolcu 

Bayram Sarıtaş…     
n HABERİ SAYFA 11'DE
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Faiz indirimi ve bunun piyasaya yansımanı değerlendiren Yatırım Uzmanı İlknur Mizgin Karakaş, 
“Fiyatlar yükselmeye devam ediyor ancak artış hızı düşüyor, yani enflasyon yavaşlıyor” dedi

ENFLASYON 
HIZI YAVAŞLADI

Merkez Bankası’nın 
faiz indirimi ve bunun 
piyasaya yansımasını 

değerlendiren Yatı-
rım Uzmanı ve Gedik 
Üniversitesi Öğretim 

Görevlisi İlknur Mizgin 
Karakaş, fiyatlardaki 

artışın devam etmesinin 
yanında enflasyon hızın-

daki yavaşlamanın da 
gerçekleştiğine işaret 

etti. Karakaş, faiz indirim 
kararının kredilere yan-
sımamasını ise Merkez 

Bankası’nın ölçülü duruş 
sergilemesinden kay-

naklı olduğunu söyledi. 

Artış hızı düştü
TL GÜÇLÜ KALMAYI 
SÜRDÜRMELİ 
2025 yılını ekonomik 
yönden ve vatandaşlar 
açısından da değerlendi-
ren Karakaş, “Fiyatlar yük-
selmeye devam ediyor 
ancak artış hızı düşüyor, 
yani enflasyon yavaşlıyor. 
Bunun devam etmesini 
ve dolayısıyla faizin de bu 
şekilde düşüşü bekle-
niyor. Bu süreçte faiz 
indirimlerinin enflasyon 
düşüşü ile paralel bir 
hızda gerçekleşmesi ve 
Türk Lirası’nın güçlü kal-
maya devam etmesi çok 
önemli” diye konuştu.      
n HABERİ SAYFA 3'TE

Açıklamaya Telefon Numaranızı-
Bağış Şartını yazınız.

Ramazan’da

İlknur Mizgin Karakaş



Konya'da, Ispartalılar 
Kültür ve Yardımlaşma Der-
neği Yönetim Kurulu ve üye-
leri her yıl geleneksel olarak 
düzenlenen iftar programın-
da buluştu. Yoğun katılım 
olan iftar programı, Aydınlık 
Oval Çarşı İçinde bulunan 
Düğün Salonunda gerçek-
leştirildi.  Konya’da birlik, 
beraberlik ve dayanışma 
içerisinde faaliyetlerine de-
vam eden Konya Ispartalılar 
Derneği üyeleri ve hemşeh-
rileri bir araya geldi. Progra-
ma İş insanları, bürokratlar, 
kamu personelleri, üniversi-
teli öğrenciler katıldı. Kür-
süde söz alan Ispartalılar 

Derneği Başkanı Salih Şev-
ket Yılmaz, “Değerli hem-
şerilerim, hanımefendiler, 
beyefendiler, üniversiteli 
öğrencilerimiz iftar progra-
mımıza hoş geldiniz, sefa-
lar getirdiniz. Derneğimizin 
geleneksel iftar yemekleri, 
sadece karınların doyduğu 
değil, gönüllerin buluştuğu 
sofralardır. Ramazan ayı, 
dayanışma, yardımlaşma ve 
paylaşma ayıdır. Kardeşliği-
mizi pekiştirme, umutları-
mızı yeniden yeşertme ayı-
dır. Geçen senelerde olduğu 
gibi bugün de Ramazan’ın 
manasına uygun şekilde bir 
araya geldik. Derneğimi-

zin faaliyetleri sonucunda 
bugün burada bir arada ol-
maktan, birlikte güçlenmek-
ten büyük onur ve mutluluk 
duyduğumuzu ifade etmek 
istiyorum. Bu önemli günde 

bizleri yalnız bırakmayan, 
programa katılan ve Derne-
ğimizin faaliyetlerine destek 
olan kıymetli siz hemşehri-
lerimize teşekkür ediyorum. 
Bu durumun devamlılığı için 

her zaman bir arada olmaya 
devam edeceğiz. Ayrıca bu 
seneye özel, iftar programı-
na katılan kıymetli öğren-
cilerimize 'Bayram harçlığı' 
adı altında destek verecek-
lerini, bu faaliyete katkıda 
bulunan kıymetli hemşehri-
lerimize sonsuz şükranları-
mı sunuyorum. Bu vesileyle, 
mübarek ramazan ayını tüm 
hemşehrilerimizin huzur ve 
ağız tadı içinde geçirmesini 
rabbimden temenni ediyor, 
hep birlikte Ramazan Bay-
ramı’na hayırlısı ile ulaşma-
yı nasip etmesini temenni 
ediyorum” dedi. 
n MUHAMMED ESAD ÇAĞLA

Konya Diş Hekimleri 
Odası, Ramazan ayı dolayı-
sıyla düzenlediği iftar prog-
ramında meslektaşlarını bir 
araya getirdi. Akyokuş Kas-
rı’nda düzenlenen progra-
mına Konya Diş Hekimleri 
Odası Başkanı Dt. Mete Al-
gen, Sağlık Bakanlığı Sağlık 
Hizmetleri Genel Müdür Yar-
dımcısı Prof. Dr. Emre Kor-
kut, İl Sağlık Müdürü Prof. 
Dr. Mehmet Koç, İl Sağlık 
Müdürlüğü Sağlık Hizmetleri 
Daire Başkanı Uzm. Dr. Er-
kan Ataş, Sağlık Hizmetleri 
Başkan Yardımcısı Muammer 
Özdemir, TDB MYK Üyesi 
Gürbüz Eldeniz, Selçuk Üni-
versitesi Diş Hekimliği Fakül-
tesi Dekanı Prof. Dr. Ali Rıza 
Tunçdemir, Selçuk Üniversi-

tesi Diş Hekimliği Fakültesi 
Dekan Yardımcısı Doç. Dr. 
Firdevs Kahvecioğlu, Konya 
Tabipler Odası Başkanı Prof. 
Dr. İbrahim Erayman, Kon-
ya Eczacılar Odası Başkanı 
Ahmet Hakan Koru, Konya 
Veterinerler Odası Başkanı 

Zafer Altınsoy, Karamanoğ-
lu Mehmetbey Üniversitesi 
(KMÜ) Ahmet Keleşoğlu Diş 
Hekimliği Fakültesi Dekanı 
Prof. Dr. Faruk Ayhan Baş-
çiftçi ile çok sayıda diş heki-
mi katıldı. 

DAYANIŞMA İÇİNDE 
ÇALIŞIYORUZ

Meslektaşlarıyla bir ara-
ya gelmekten büyük mut-
luluk duyduklarını belirten 
Konya Diş Hekimleri Odası 
Başkanı Dt. Mete Algen, 
“Oda olarak her zaman di-
yalog ve dayanışma içeri-
sinde çalışıyoruz. Bu tür 
organizasyonlarla birlikte-
liğimizi pekiştiriyor, fikir 
alışverişinde bulunuyoruz.  
Bu iftar programının başta 
en özel konukları olan diş 

hekimlerimiz, onların de-
ğerli eşleri ve sevgili çocuk-
larıyla bir arada olmaktan 
büyük mutluluk duyduk. 
Hep birlikte paylaştığımız 
bu anlamlı akşam, mesle-
ki dayanışmamızın ve aile 
bağlarımızın önemini bir 
kez daha ortaya koydu. Baş-
ta bu güzel organizasyonu 
gerçekleştiren yönetim ku-
rulu üyelerimize, katılım-
larıyla bizleri onurlandıran 
tüm meslektaşlarımıza ve 
değerli konuklarımıza en iç-
ten teşekkürlerimizi suna-
rız. Tüm meslektaşlarımıza 
hayırlı Ramazanlar diler, bu 
iftar programının hayırla-
ra vesile olmasını temenni 
ederiz.” ifadelerini kullandı.
n HACER CEYLAN ZAMAN

Konya Diş Hekimleri Odası tarafında dayanışma iftarı düzenlendi. Ak-
yokuş Kasrı’nda düzenlenen iftar programına çok sayıda davetli katıldı

Dayanışma iftarı

Konya'daki Ispartalılar iftarda bir araya geldi 

Türkiye Girişimci İş İnsanları 
Konfederasyonu (TÜGİK) Konya 
Girişimci İş İnsanları Derneği 
(Konya GİAD) üyelerini iftar sof-
rasında buluşturdu. Konya GİAD 
Başkanı Gülvezir Korkmaz, yö-
netim kurulu ve üyelerinin aile-
leriyle birlikte katılım sağladığı 

program, Baykara Düğün ve 
Kongre Merkezi’nde gerçekleşti. 
Birlik ve beraberliğin bereketinin 
yaşandığı programda konuşan 
Başkan Korkmaz, gelen tüm mi-
safirlere teşekkür ederek, şimdi-
den Ramazan Bayramını tebrik 
etti. n ABDULLAH BAŞYEMENCİ

Fatmanur Ünlübay’ın kuru-
cusu olduğu Hanımlar Lokali 
üyeleri Cemo Etliekmek, Me-
ram Şubesinde düzenlenen iftar 
programında bir araya geldi. İf-
tar programına Konyalı bayan-
lar ve grup üyeleri yoğun ilgi 
gösterdi. Hanımlar Lokali'nin 
kurucusu Fatmanur Ünlübay, 
Konyalı kadınlarla iftar prog-
ramında buluşmaktan büyük 
mutluluk duyduğunu belirterek, 
bu tür etkinliklerin Konyalı ha-
nımlar arasında dayanışmayı ve 

kardeşliği pekiştirdiğine dikkat 
çekti. Ramazan sonrasında da 
yeni projelerle Konyalı hanımlar-
la buluşmaya devam edecekleri-
ni ifade eden Fatmanur Ünlübay, 
Hanımlar Lokali’nin kadınları 
bir araya getiren ve güçlendiren 
bir platform olma misyonunu 
sürdüreceklerini vurguladı. Bu 
buluşmaların, kadınların sosyal 
ve kültürel hayatta daha etkin 
olmalarını sağlamak için önemli 
bir fırsat sunduğunu söyledi.
n MUHAMMED ESAD ÇAĞLA

Konya GİAD üyeleri 
iftarda buluştu 

Hanımlar Lokali 
üyeleri iftar yaptı

2

Mete Algen



Meram Belediye Başkanı Mus-
tafa Kavuş, Ramazan buluşmaları 
çerçevesinde Sefaköy Mahallesi’n-
de hemşehrileriyle bir araya geldi. 
Buluşma öncesi mahalle esnafları-
nı ziyaret eden Kavuş, namaz son-
rasında da mahallelilerle sohbet 
etti. Kavuş, yaptığı konuşmada da 
Sefaköylüleri bir hayli mutlu eden 
iki müjde verdi.    

TOKİ TARIMKÖY KONUT PROJESİ 
SEFAKÖY’Ü İHYA EDECEK 

Kavuş’un duyurduğu en 
önemli müjde, TOKİ Tarımköy 
Evleri oldu. Türkiye’de özellikle 
uzun zamandan bu yana yaşa-
nan köyden kente göçü azaltmak 
amacıyla hayata geçirilen Tarım-
köy Evleri ile kırsal nüfusun ve 
tarımsal üretimin azalmasının 
önüne geçilmesinin hedeflendiği-
ni hatırlatan Başkan Kavuş, TOKİ 
‘Tarımköy Evleri’ projesine uzun 
yıllardan sonra Sefaköy ile yeni-
den başlıyor. Biz daha önce yerini 
hazırlayıp imarını yapmıştık. Ama 
6 Şubat Depremlerinden sonra 
ertelenmek durumunda kalmıştı. 
Geçtiğimiz günlerde Çevre, Şe-
hircilik ve İklim Değişikliği Baka-
nımız Sayın Murat Kurum ile ye-
niden görüştük. TOKİ Başkanına 
hemen talimat verdi. Proje yeni-
den hayat buluyor. TOKİ Tarımköy 
Konut Projeleri ile bu göçün dur-
durulması ve köy yaşamının teşvik 
edilmesini amaçladık. Bu projeyle 
birlikte, kent merkezlerindeki alt-
yapı imkanları, modern konutlar 

ve sosyal tesisler kırsal bölgelere 
taşınacak. Böylece Sefaköy gibi 
yoğun genç nüfusa sahip mahal-
lelerde, vatandaşlar hem modern 
yaşam standartlarına kavuşacak 
hem de kendi köylerinde üretime 
devam edebilecekler. Özellikle 
gençlerimiz mahallelerinde yaşa-

maya devam edecekler. Bu vesile 
ile gerek bu önemli projede gerek-
se şehrimiz ve ilçemiz ile ilgili pek 
çok projede desteği ve imzası bu-
lunan, bu şehre desteğini her fır-
satta gösteren Çevre, Şehircilik ve 
İklim Değişikliği Bakanımız Sayın 
Murat Kurum’a ve değerli ekibine 

bir kez daha sonsuz teşekkür edi-
yorum.” şeklinde konuştu. 
KAVUŞ’UN SEFAKÖY’E BİR DİĞER 
MÜJDESİ DE KADASTRO SORUNU 

İÇİN OLDU 
Başkan Mustafa Kavuş’un 

Sefaköylü vatandaşlara verdiği 
ikinci müjde ise kadastro yeni-
leme çalışmalarıyla ilgili oldu. 
Mahallede uzun süredir devam 
eden kadastro problemleri ne-
deniyle yaşanan aksaklıkların 
son bulacağını belirten Başkan 
Kavuş, bu sorunun çözümü için 
gerekli ihale sürecinin tamam-
landığını ifade etti. Bahar ayla-
rıyla birlikte kadastro yenileme 
çalışmalarının başlayacağını ve 
Sefaköy Mahallesi’ndeki mülki-
yet sorunlarının çözüme kavuşa-
cağını kaydeden Kavuş, sözlerini 
şöyle sürdürdü; “Siz bugüne ka-
dar beni hiç yalnız bırakmadınız, 
ben de daima sizlerin yanında 
olmaya gayret ettim. Bu gayret-
lerimiz işte böyle güzel meyveler 
veriyor, vermeye de devam ede-
cek inşallah.” 

Sefaköy sakinleri, Başkan Mus-
tafa Kavuş’un verdiği müjdelerle 
büyük bir sevinç yaşadı. 

Başkan Kavuş’un öncülüğün-
de gerçekleştirilecek Tarımköy 
projesiyle köyde yaşam stan-
dartlarının yükseltilmesi ve ka-
dastro çalışmalarının başlaması, 
Sefaköy Mahallesi’nin gelişimine 
önemli katkı sağlayacak.   
n HABER MERKEZİ

Ramazan’ın ikinci günü, cephede asker
Kızına yazdı mektubu, eli titrek, keder
“Şeyhülislam fetva verdi, tutmayabilirler”
İçim razı gelmez, ben oruca niyetlendim.

Çalılar arasında sahur vaktinde gördüm
İki kök çiriş buldum, onunla sahur ettim
Gündüzü siper kazdık, kan ter içinde kaldık
Susuzluk vurmadı, hep dualarla dayandık.

Başı çıkaramadık, taarruz şiddetlendi
Akşam ezanı duyuldu, matara dolandı
Sandım ki bir ben oruçluyum, bir ben sabretmiş
Meğer bölüğün hepsi, sahursuz oruç etmiş.

Matara son bana geldi, içim titredi an
İki çiriş yediğimden mahcubum şimdi ben
Şehadete yürüyen, Erzurum, Darendeli

ÇANAKKALE’DE BİR SAHUR

haber@konyayenigun.com
FERDA BOZ GÜNERİ

Oruçlu toprağa düşen, Yenice yiğiti.

Ey vatan sevdasıyla, şehadete yürüyen!
Size minnet borçluyuz, ruhlarınız şâd olsun!
Al kana boyanan bayrak, gökte dalgalansın!
Sizden kalan emanet, ebediyen yaşasın!
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Türkiye Cumhuriyet Merkez 
Bankası (TCMB) son 3 ayındaki 
Para Politikası Kurulu (PPK) top-
lantısında aldığı faiz kararlarında 
indirim kararı aldı. Yılın ikinci 
faiz kararında politika faizi, an-
ketler ve ekonomistlerin beklen-
tileri yönünde 250 baz puanlık 
indirimle yüzde 42,5'e düşürül-
dü. Faiz indirimlerini ve bunun 
piyasaya olan etkisini değerlen-
diren Yatırım Uzmanı ve Öğretim 
Görevlisi İlknur Mizgin Karakaş, 
fiyatlardaki artışın devam etme-
sinin yanında enflasyon hızındaki 
yavaşlamanın da gerçekleştiğine 
işaret etti; faiz indirim kararı-
nın kredilere yansımamasını ise 
Merkez Bankası’nın ölçülü duruş 
sergilemesinden kaynaklı oldu-
ğunu ifade etti. 
‘UZUN VADEDE MEVDUAT VE KRE-

Dİ FAİZLERİNİ AŞAĞI ÇEKER’
Merkez Bankasının son ka-

rarında da faiz indirimine git-
mesini değerlendiren Karakaş, 
parasal aktarım mekanizması 
üzerinden mevduat ve kredi fa-
izlerinin belirlenmesinde refe-
rans teşkil eden politika faizinin, 
vatandaş için ise mevduat ve 
kredi faizleri için önemli bir rolü 
olduğunu söyledi. PPK’nın aldı-
ğı faiz indirim kararlarının uzun 
vadede devam etmesinin hem 
mevduat hem de kredi faizle-
rinde aşağı yönde bir hareketli-
liğe neden olacağını ifade eden 
Karakaş, “Bu durum, tasarruf 
edenler için getirinin düşmesi 
anlamına geliyor ancak borçlan-
mak isteyenler için borçlanma 
maliyetinin ucuzlaması anlamı 
taşıyor.” şeklinde konuştu. 

UYUM İÇİNDE GERÇEKLEŞİRSE 
EKONOMİYE YARAR! 

Enflasyonun ocak ayı haricinde 
beklenilen düzeyde seyrettiğini ak-
taran Uzman Ekonomist Karakaş, 
fiyatlardaki artışın devam ettiğini 
ancak enflasyon hızındaki yavaş-
lamanın da gerçekleşerek enflas-
yonun düşüyor oluşuna işaret etti. 
Karakaş, ocak ayında ise asgari 
ücretteki artış ve zamlar gibi fark-
lı etkenlere bağlı olarak zamların, 
enflasyonu etkilediğine dikkat çekti.  
Faiz indirimi neticesinde yaşanması 
olası durumları da değerlendiren 
Karakaş, faiz indirimleri ve enflas-
yon düşüşü arasında bir uyum ol-
ması gerektiğini vurguladı. Bu kap-
samda uyum içerisinde ilerleyen faiz 
indiriminin güven kanalı üzerinden 
ekonomiye canlılık getireceğine işa-
ret eden Karakaş, “Eğer gerçekten 
faiz indirimi, enflasyon düşüşüne 
paralel olarak gerçekleşiyorsa bu du-
rum, ekonomide iyileşmenin bir sin-
yalidir. Borçlanma maliyetlerini aşa-
ğıya çekildiği için ekonomiye canlılık 
getirmesi beklenir. Tahvil faizleri; 
hazinenin borçlanma maliyetidir ve 
tahvil faizlerinin de aynı şekilde iyi-

leşmesi beklenir ve iyileşen tahvil 
faizi sonrası hazinenin borçlanma 
maliyeti de düşer.” dedi. 

HIZLI BİR TALEP 
GENİŞLEMESİ İSTENMİYOR
Merkez Bankası’nın indirim ka-

rarının kredilere de yansıması bekle-
nilmesine rağmen beklenen olmadı. 
Karakaş, bunun sebebinin Merkez 
Bankası’nın ölçülü duruş sergileme-
sinden kaynaklı olduğunu da ifade 
ederek şunları ifade etti: “Merkez 
Bankası, kredi ve talebin genişle-
mesine izin vermek istemiyor. O 
yüzden miktarsal sıkılaşma yapıyor. 
Faizi indirirken bir yandan genişleti-
ci bir adım atılıyor. Diğer yandan da 
temkinli duruş gereği miktarsal sıkı-
laşmaya yönelik kredi büyümesine 
sınırlar koyuyor ve koymaya devam 
edebilir.” 

FİYATLARDAKİ YÜKSELİŞ SÜRÜ-
YOR ANCAK ARTIŞ HIZI DÜŞTÜ
Uzman Karakaş, 2024 yılında 

vatandaş ve işletmelerin harcama-
larına yönelik seyreden sıkılaştırıcı 
para politikasının ticari kredilere 
yönelik makro ihtiyati politikalar 
kapsamında devam ettiğini bildi-
rerek 2024 yılı sonunda yabancı 

para kredileri için yüzde 1.5’ten 
yüzde 1’e indirilen aylık büyüme 
sınırının bu kez yüzde 0.5’e dü-
şürüldüğüne işaret ederek bu tür 
politikaların devam edebileceği 
sinyalini verdi. 2025 yılını ekono-
mik yönden ve vatandaşlar açı-
sından da değerlendiren Karakaş, 
“Fiyatlar yükselmeye devam edi-
yor ancak artış hızı düşüyor, yani 
enflasyon yavaşlıyor. Bunun de-
vam etmesini ve dolayısıyla faizin 
de bu şekilde düşüşü bekleniyor. 
Bu süreçte faiz indirimlerinin enf-
lasyon düşüşü ile paralel bir hızda 
gerçekleşmesi ve Türk lirasının 
güçlü kalmaya devam etmesi çok 
önemli!” ifadelerine yer verdi. 

PİYASA, ENFLASYONDAKİ 
DÜŞÜŞE İNANMALI!

Vatandaşların kullandığı yük-
sek faizli kredilerdeki faiz oranları-
nın düşmesinin de yine enflasyona 
bağlı olarak gerçekleşeceğini bildi-
ren Karakaş, “Enflasyondaki düşü-
şe piyasa inanmalı” dedi. Piyasanın 
enflasyon düşüşüne inanmasıyla 
birlikte makro ihtiyati tedbirlerde-
ki sıkılaşmadan bir nebze feragat 
edilebileceğinin de altını çizen Ka-
rakaş, “Mehmet Şimşek’in 2023 
yılında hazine ve maliye bakanı 
olmasından bu yana, yaklaşık bir 
yıldır ciddi sıkılaştırmalar yaşandı. 
Bunun bozulmasını istemiyorlar ki 
bence de bozulmaması gerekiyor. 
Geçen yıl enflasyon yüksekti, faiz 
artırım döngüsündeydik. Şimdi 
ise tam tersi bir senaryo yani faiz 
indirim döngüsüne girdik ancak 
burada da enflasyonun izin verdi-
ğinden daha hızlı adım atmamak 
önemli.” şeklinde konuştu. 
n HACER CEYLAN ZAMAN

Merkez Bankası’nın faiz indirimi neticesinde değerlendirmelerde bulunan Yatırım Uzmanı ve Öğretim Görevlisi İlknur Mizgin 
Karakaş ekonomideki iyileşmenin, faiz indiriminin enflasyon düşüşüne paralel olarak seyretmesiyle yaşanabileceğini belirtti 

Paralel seyretmesi şart! 

Emekli Konaklarından fayda-
lanan vatandaşlara yönelik sosyal 
ve kültürel etkinlikler ile birlikte 
birçok programa imza atan Kara-
tay Belediyesi, Ramazan ayında 
Konak sakinlerine Kur’an-ı Kerim 
dersi veriyor.  Karkent, Kumköp-
rü, Mengene, Çelebi, Hacısadık, 
İşgalaman, Araplar, Fetih Mahal-
lesi, Çatalhüyük, Keykubat, Selim 
Sultan, Akkonak ve Muhtar Meh-
met Dinç Emekli Konakları’nda; 
Karatay Belediyesi ve Karatay İlçe 
Müftülüğü işbirliği ile düzenlenen 
derslere emekli vatandaşlar yoğun 
ilgi gösteriyor.

EMEKLİ KONAĞI 
SAKİNLERİNDEN TEŞEKKÜR
Emekli Konağı sakinleri ilerle-

yen yaşlarında Kur’an-ı Kerim öğ-
renmenin mutluluğunu yaşadıkları 
dile getirerek, hem dini bilgilerini 
tazeleme hem de yeni bilgiler öğ-
renme fırsatı bulduklarını ifade 
etti. Derslerin, aynı zamanda sos-
yal hayatlarına da katkı sunduğunu 
belirten Emekli Konağı sakinleri 
hizmetlerinden dolayı Karatay Be-
lediyesi’ne teşekkür etti. 

Karatay Belediye Başkanı Ha-

san Kılca, Ramazan ayının birlik, 
beraberlik ve manevi paylaşım 
açısından önemli bir dönem oldu-
ğunu vurguladı. Kılca, “Karatay 
İlçe Müftülüğü’nün görevlendirdi-
ği eğiticiler öncülüğünde Kur’an-ı 
Kerim derslerimiz, emeklilerimizin 
yoğun ilgisiyle sürüyor. Kur’an-ı 
Kerim öğrenen emekli konağı sa-
kinlerimiz, bunun yanı sıra ilmihal 
dersi başta olmak üzere temel dini 
bilgileri de öğrenme fırsatını elde 
ediyor. Her yaşta Kur’an-ı Kerim’in 
öğrenilebileceğini gösteren çınar-
larımız ilerlemiş yaşlarına rağmen 
kendilerine yönelik düzenlenen 
Kur’an derslerine katılarak genç-
lere örnek oluyor. Bu derslere ka-
tılan ve Kur’an-ı Kerim’i öğrenme 
noktasında çaba gösteren tüm 
büyüklerimizi tebrik ediyorum. 
Karatay Belediyesi olarak her za-
man onların yanında olmaya de-
vam edeceğiz” dedi. Kılca, Karatay 
Belediyesi’nin emeklilere yönelik 
sosyal projelerin devam edeceğini 
belirterek, Ramazan ayının tüm 
Karataylılara huzur ve bereket ge-
tirmesi temennisinde bulundu.  
n HABER MERKEZİ

Selçuk Üniversitesi (SÜ) Diş 
Hekimliği Fakültesi'nde, yumurta 
kabuk tozu ile zar proteinlerinden 
diş hassasiyetini ön planda tutan 
"florsuz vernik" üretildi. Üniversite-
nin Ağız Diş ve Çene Cerrahisi Ana 
Bilim Dalı Başkanı Prof. Dr. Ercan 
Durmuş ile Veterinerlik Fakülte-
si Öğretim Üyesi Prof. Dr. İlhami 
Çelik ve Restoratif Diş Tedavisi Bö-
lümü Öğretim Üyesi Prof. Dr. Esra 
Ülker, diş hassasiyeti bulunan 10 
yaş altı çocuklar ile yaşlı ve yatağa 
bağımlı hastaların kullanabilmesi 
için florlu ürünlere alternatif diş 
verniği üretme çalışması başlattı. 
Üniversite ve sanayi işbirliğiyle, 
yumurta kabuğu tozu ve zarının 
proteinlerinden geliştirilen "florsuz 
vernik", diş hassasiyeti olan has-
taların kolaylıkla uygulayabilmesi 
için tasarlandı. Çalışmayı anlatan 
Prof. Dr. Durmuş, geliştirdikleri 
ürünün doğal olduğunu ve her-
hangi bir yan etkisinin bulunmadı-
ğını vurguladı. Ürünün içeriğinde 
flor bulunmadığına dikkati çeken 
Durmuş, "Ürünü, diş yüzeyine 
bağlanabilme özelliği olan yumur-
ta kabuk tozu ve zar proteinlerden 
elde ettik." dedi. Durmuş, üründe 

yutulması halinde herhangi bir za-
rara neden olabilecek madde bu-
lundurmadığını kaydetti.

ÜRÜN 4 AY BOYUNCA 
HASSASİYETİ GİDERİYOR

Ürünü laboratuvar ortamında 
hücre kültürü çalışmasıyla incele-
diklerini anlatan Durmuş, "Florsuz 
vernik, diş hassasiyeti olan bireyler-
de, eğitim öğretim dönemine baş-
lamış çocuklarda ve diş çürüğüne 
yatkın bireylerde dişlere uygulana-
rak, çürüğe karşı olan dayanıklılık-
larını artırmak amacıyla geliştirdiği-
miz bir ürün. Bu kişilerin vücuduna 
yutmaya bağlı çok flor aldığını dü-
şünüp, alternatif olarak bu ürünü 
geliştirdik. Ürünü, laboratuvar or-
tamında hücre kültürü çalışmasıyla 
da inceledik ve toksik olmadığını 
gördük. Aynı zamanda dentin ka-
nallarını da diğer ürünler gibi tıka-
dığını keşfettik. Ürünün içerisinde 
herhangi bir sentetik ve farklı mal-
zeme olmadığı için hastalarda 4 ay 
boyunca hassasiyeti gideriyor" dedi. 
Durmuş, ürünün önemli özellik-
lerinden birinin de içerisinde flor 
bulundurmadığı için diş hassasiyeti 
olanlara sık sık uygulanabildiğini 
sözlerine ekledi.n AA

Emekli Konağı’nda 
Kur’an dersi veriliyor

Yumurta kabuğundan 
diş için vernik üretildi

Kavuş'tan Sefaköy’e TOKİ müjdesi

İlknur Mizgin Karakaş 



Selçuklu Belediyesi eğitim, 
sağlık ve spor yatırımları ile Kon-
ya’ya değer katmaya devam edi-
yor. Konya Valisi İbrahim Akın ve 
Konya Büyükşehir Belediye Baş-
kanı Uğur İbrahim Altay, Selçuklu 
Belediye Başkanı Ahmet Pekyatır-
macı’nın ev sahipliğinde Selçuklu 
Belediyesi tarafından son dönem-
de ilçeye kazandırılan ve yapımı 
devam eden yatırımları yerinde 
inceledi.    

Protokol üyeleri; Selçuklu Güzel 
Sanatlar Lisesi ile başlayan ziyaret 
programı kapsamında Konya Spor 
Lisesi Ahmet Çalık Kapalı Spor Sa-
lonu ve Suni Çim Saha ve Sporcu 
Seçme ve Yetiştirme Merkezi ile 
yapımı tamamlanan Toplum Ruh 
Sağlığı ve Sağlıklı Hayat Merkezi 
ile Selçuklu Fen Lisesi Kapalı Spor 
Salonu ve Suni Çim Sahasını gezdi. 
Pekyatırmacı, yatırımlarda gelinen 
son durum hakkında Vali Akın ve 
Başkan Altay’a bilgi verdi. 
“SELÇUKLU VİZYONUYLA HAYATA 
GEÇİRDİĞİMİZ YATIRIMLARIMIZ, 

HİZMET NOKTASINDA STANDARDI 
YUKARIYA TAŞIYACAK” 

Selçuklu Belediye Başkanı Ah-
met Pekyatırmacı, yatırım ince-
leme programına katıldıkları için 
Konya Valisi İbrahim Akın ve Kon-
ya Büyükşehir Belediye Başkanı 
Uğur İbrahim Altay’a teşekkürle-

rini ileterek; “Selçuklu Belediyesi 
olarak hem eğitim alanında hem 
spor alanında hem sağlık alanında 
önemli projeler yapıyoruz. Vatan-
daşlarımızın nerede ihtiyacı varsa, 
nerede onlara dokunmamız gere-
ken bir nokta varsa biz de üzerimi-
ze düşen görevi yerine getirmeye 
gayret ediyoruz. Hem Güzel Sa-
natlar Lisemiz, hem Toplum Ruh 
Sağlığı Merkezi ve Sağlıklı Hayat 
Merkezimiz, Spor Lisemize ve Fen 
Lisemize yaptığımız spor sahala-
rımız ve burada şu anda inşaatını 
gezdiğimiz Sporcu Seçme ve Ye-
tiştirme Merkezimiz inşallah şehri-
mize değer katacak. Hemşehrileri-
mize hizmet noktasında da bütün 
alanlarda hizmetimizin standardını 
daha yukarıya taşımamıza yardım-
cı olacak. Ben bütün tesislerimizin 
vatandaşlarımıza, Konyamıza ha-
yırlı olmasını temenni ediyorum.” 
dedi.

“KONYA BELEDİYELERİ OLARAK 
VATANDAŞLARIMIZIN İHTİYAÇLARI 

DOĞRULTUSUNDA ÇÖZÜMLER 
ÜRETİYORUZ”

Konya Belediyeleri olarak mer-
kezi hükümet, yerel yönetim ay-
rımı yapmadan vatandaşların ne 
ihtiyacı varsa o konuda çözümler 
ürettiklerini ifade eden Konya Bü-
yükşehir Belediye Başkanı Uğur 
İbrahim Altay: “Bugün sayın va-

limizle beraber Selçuklu Beledi-
yemizin devam eden yatırımlarını 
inceledik. Eğitim, sağlık ve spor 
alanında çok önemli hizmetler Sel-
çuklumuza kazandırılıyor. Bugün 
gördüğümüz tesislerden çok mut-
lu olduk. Özellikle Güzel Sanatlar 
Lisesi, okullarımıza yapılan spor 
salonları, Toplum Sağlığı Ruh Mer-
kezi ve son olarak ziyaret ettiğimiz 
Sporcu Merkezi Selçuklumuzda 
çok önemli hizmetler olmuş. Sel-
çuklu Belediye Başkanımız Ahmet 
Pekyatırmacı’nın şahsında emeği 
geçen herkese teşekkür ediyorum. 
Hayırlı uğurlu olsun.” diye konuş-
tu. 
“BELEDİYELERİMİZİN YATIRIMLARI 

KONYA’NIN GELİŞİMİNE ÖNEMLİ 
KATKILAR SAĞLIYOR”

Vali İbrahim Akın Selçuklu 
Belediyesi’nin devam eden yatı-
rımlarının her birinin ayrı öneme 
sahip olduğuna dikkati çekerek, 
“Selçuklu Belediyemizce ilçemiz-
de yapımı devam eden yatırımları 
Büyükşehir Belediye Başkanımız 
ve Selçuklu Belediye Başkanı-
mızla birlikte inceleme,  yerinde 
görme fırsatı bulduk. Sabahleyin 
bu ziyaretlerimize Güzel Sanatlar 
Lisemizin inşaatını ziyaret ederek 
başladık. Akabinde Toplum Ruh 
Sağlığı Merkezi ve Sağlıklı Hayat 
Merkezi'ni ziyaret ettik. Sonrasında 

Spor Lisemizin bahçesinde yapılan 
spor salonunu yerinde gördük. 
Daha sonra Fen Lisemizde yapımı 
tamamlanan ve hizmete sunulan 
spor salonunu gördük. Nihayetin-
de burada da Sporcu Seçme ve 
Yetiştirme Merkezimizin inşaatını 
hep birlikte görme fırsatı bulduk. 
Bu yatırımlar son derece önemli 
ve büyük yatırımlar. Başkanımızın 
da söylediği üzere Konyamız’da 
belediyelerimiz bu iş yerel yöneti-
min işi ya da merkezi hükümetin 
işi şeklinde bir ayrım yapılmaksı-
zın nerede bir ihtiyaç varsa oraya 
el atılıyor. Orada gerekli yatırımlar 
yapılıyor ve ilgili mercilere de tes-
lim yapılmak suretiyle vatanda-
şımızın hizmetine sunuluyor. Bu 
hizmetler elbette ki Konyamız’ın 
gelişimine hem sosyal kültürel an-
lamda hem sportif anlamda ciddi 
katkılar sunuyor. Ben bu yatırımla-
rın gerçekleşmesinde emeği geçen 
Selçuklu Belediye Başkanımıza ve 
ekibine, onlara destek veren Bü-
yükşehir Belediye Başkanımıza çok 
teşekkür ediyorum.  Bu hizmetler 
inşallah vatandaşımıza daha sağ-
lıklı bir ortamda spor yapabilme, 
sosyal ve kültürel yaşamlarını 
sürdürebilme imkanı sunacaktır. 
Yatırımlarımızın hayırlı olmasını 
temenni ediyorum” ifadelerini kul-
landı.  n HABER MERKEZİ

Hayat Vakfı Konya Şubesi Hayat 
Terapi Okulu’nun Aile Sosyal Hiz-
metler İl Müdürlüğü koordinasyo-
nuyla başlattığı ‘Hayat Oyun Terapi-
si Projesi’ kapsamında desteklenen 
çocuklar ve aileleri ile projede görev 
alan psikologların katıldığı iftar prog-
ramı, vakıf merkezinin bahçesinde 
gerçekleştirildi. 

3 yıl önce başlayan ‘Hayat Oyun 
Terapisi Projesi’nin başarı ile devam 
ettiğini vurgulayan Hayat Vakfı Proje 
Koordinatörü Eczacı&Psikolog Meh-
met Kılınç, “Ramazan’ın bereketini 
ve birlikteliğin gücünü hissettiğimiz 
bu özel akşamda, Aile ve Sosyal Po-
litikalar İl Müdürlüğü bünyesindeki 
koruyucu ailelerimiz, gönüllülerimiz 
ve kıymetli psikologlarımız ile aynı 
sofrada buluşmanın mutluluğunu 
yaşamaktayız” dedi. 

‘169 ÇOCUĞA, 2 BİN 488 
SEANS OYUN TERAPİSİ’

Proje hakkında bilgiler veren Kı-
lınç, “Hayat Terapi Okulu Projemiz-
le; Mevlana Çocuk Evleri, Alaeddin 
Çocuk Evleri, Akşehir Nasreddin 
Hoca Çocuk Evleri Sitesi’nde kalan 
çocuklarımıza, koruyucu ailelerimi-

zin yanında kalan çocuklarımıza ve 
onların çok değerli koruyucu ailele-
rine oyun terapisi aracılığıyla destek 
vermeyi amaçladık. Fedakâr ve idea-
list psikologlarımız, uzun süre teorik 
ve uygulamalı eğitimler aldılar, hem 
oyun terapisi hem de psikolojik de-
ğerlendirme ve destekleme konu-
sunda yetkin hale geldikten sonra bu 
eğitimleri yapmaya başladılar” dedi. 
Kılınç, proje kapsamında Hayat Vakfı 
binasında ve diğer kurumlarda açı-
lan 6 oyun terapi odası ile 128’i ço-
cuk evleri sitesinde, 41’i ise koruyu-

cu aile yanında kalan toplamda 169 
çocuğa, 2 bin 488 seans uygulama 
yapıldığını vurguladı. 

‘OYUN TERAPİSİ İLE ÇOCUKLARIN 
DUYGUSAL VE SOSYAL GELİŞİMİNE 

DESTEK SAĞLANIYOR’
Oyun terapileri öncesi ve son-

rası yaptıkları değerlendirmeler 
sonucunda son derece olumlu geri 
bildirimler aldıklarının altını çizen 
Kılınç, “Yaptığımız eğitici oyunlar sa-
yesinde, çocukların kendilerini ifade 
etme becerilerinin geliştiğini, değerli 
olduklarını hissettiklerini ve özgü-

ven kazanma konusunda önemli 
gelişmeler olduğunu gözlemledik. 
Oyun terapisi, çocukların kendi-
lerini ifade edebilecekleri, sınırları 
öğrenebilecekleri ve yaşadıkları so-
runlar ile başa çıkabilme yollarını 
keşfedebilecekleri güvenli bir ortam 
oluşturuyor. Oyun terapisi süreciyle, 
çocukların yaşadıkları olayları algıla-
ma şekilleri olumlu anlamda deği-
şebiliyor ve sosyal etkileşimlerinden 
daha çok keyif almaya başlıyorlar. 
Çocuklarımızdaki olumlu gelişme-
lerden dolayı çok mutluyuz” diyerek 
Hayat Vakfı Hayat Terapi Okulu’nun 
yeni psikologların eğitimi, daha fazla 
sayıda çocuğa oyun terapisi uygu-
lamaları ile bundan sonra da çocuk 
ve gençlerin yanında olmaya devam 
edeceğini sözlerine ekledi. 

Düzenlenen iftar programına İl 
Sağlık Müdürü Prof. Dr. Mehmet Koç 
ve Aile Sosyal Politikalar İl Müdür 
Yardımcısı Psikolog Selma Semer-
kant da katılarak çocukların yaşadığı 
mutluluğa ortak oldular. Program, 
çocuklara çeşitli hediyelerin dağıtıl-
ması ile sona erdi. 
n MUHAMMED ESAD ÇAĞLA
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Konya'da 18 Mart Şehitleri 
Anma Günü ve Çanakkale Deniz 
Zaferi'nin 110'uncu yıl dönümünde 
şehitler törenle anıldı. Konya Şe-
hitliğindeki tören Şehitlik Anıtına 
çelenk sunumuyla başladı. Saygı 
duruşu, saygı atışı ve İstiklal Mar-
şı'nın okunmasının ardından Vali 
İbrahim Akın, Şehitlik Şeref Defte-
ri'ne duygu ve düşüncelerini yaza-
rak imzaladı. Vali Akın, "Çanakkale 

Zaferi'nin 110'uncu yıl dönümünde 
bizlere bu cennet vatanı emanet 
eden Başkomutan Gazi Mustafa 
Kemal Atatürk ve silah arkadaşla-
rı başta olmak üzere vatan uğruna 
canlarını veda eden aziz şehitle-
rimizi rahmetle anıyoruz" dedi. 
Protokol üyeleri, okunan Kur'an-ı 
Kerim ve duaların ardından şehit 
mezarlarına karanfil bıraktı, şehit 
yakınlarıyla sohbet etti. n İHA

Büyükşehir Belediyesi bün-
yesinde hizmet veren Bilgehane 
öğrencileri, 18 Mart Şehitleri 
Anma Günü ve Çanakkale De-
niz Zaferi'nin 110. yıl dönümün-
de sahneledikleri “Bir Adım At-
tılar: Bin Asır Geçilmez Oldu” 
tiyatrosu ile şehitleri andı. Sel-
çuklu Kongre Merkezi’nde 18 
Mart Şehitleri Anma Günü ve 
Çanakkale Deniz Zaferi'nin 110. 
yıl dönümünde gerçekleştirilen 
programda, Bilgehane öğrenci-
leri tarafından sergilenen “Bir 
Adım Attılar: Bin Asır Geçilmez 
Oldu” tiyatro gösterisi izleyici-
lere unutulmaz anlar yaşattı. 
Selahaddin Eyyubi, Sultan Al-

parslan ve İbn-i Sina Bilgehane 
öğrencilerinin hazırladığı ora-
toryo, tiyatro ve zeybek gösteri-
leri, Çanakkale ruhunu yeniden 
yaşatırken, öğrenciler tarafın-
dan hazırlanan mehter gösterisi 
de izleyiciler tarafından büyük 
beğeni topladı. Tarihi destanları 
yeni nesillere aktarmak ve aziz 
şehitlerimizi minnetle anmak 
amacıyla düzenlenen programa 
bin kişi katıldı. Bilgehaneler ta-
rafından düzenlenen Çanakka-
le Zaferi ve şehitleri yad etme 
programının sonunda öğrenci-
ler, izleyiciler tarafından uzun 
süre ayakta alkışlandı. 
n HABER MERKEZİ

Şehitlerimiz minnetle anıldı

Çanakkale ruhunu yaşadılar

Bu ay bize şifa olsun 11 Ayın sul-
tanını ramazan ayını evlerimize misafir 
ediyoruz.

Oruç tutma, hem manevi hem 
de nefsimizi kontrol ederek sağlıklı 
beslenmeyi öğretiyor. Ramazan da 
beslenme vücuttaki toksinlerden arın-
mamıza yardımcı oluyor. 

Kişi Beslenme değişikliği ne-
deniyle sindirim sisteminde birçok 
rahatsızlıklarla karşılaşabiliyor. Onun 
için oruç tutarken beslenmemize 
dikkat etmeniz gerekiyor.

SAHURDA BESLENME DE 
ÖNEMLİ NOKTALARI ŞU ŞEKİLDE 

SIRALAYABİLİRİZ
 Sahura gereken zamanı ayırın. 

Sahura kalkmayı asla ihmal etmeyin. 
Sahur yemeğini doyurucu, besleyici ve 
su oranı yüksek besinlerle oluşturun. 
Sahuru proteinli ve lifli gıdalar açısın-
dan zengin tüketin. Yumurta, kefir, 
peynir, süt, yoğurt gibi proteini yüksek 

bir öğün sizi gün boyu tok tutacaktır. 
Sahur da posa alımınızı artırmak için 
bol domates, salatalık, yeşillik, kuru ka-
yısı, kuru erik, hurma, kuru incir ve su 
içeriği yüksek taze meyveler tüketebi-
lirsiniz.  Tuzlu besinler kullanmamaya 
dikkat edin. Oruç sonrası sahura kadar 
bol su tüketin. Asitli içeceklerden sakı-
nın. Sahur da kızartma, kavurma gibi 
besinler tüketmemeye az yağlı besinler 
tüketmeyi tercih edin. Yemekten ziya-
de kahvaltı yapmaya özen gösterin. 

Sahurda tüketmek için tok tutucu 
besinler şu şekildedir.

Yumurta, tok tutucu özelliğiyle 
birlikte anne sütünden sonra en kali-
teli proteindir. Bugüne kadar yapılmış 
araştırma sonuçlarında yumurta içe-
ren bir öğünün iştah artırıcı bir hormon 
olan ghrelinin azalmasını sağladığını ve 
daha uzun süre tokluk sağladığı kanıt-
lanmıştır. Besin değeri açısından da 
zengin bir besin olduğunu bilmeyen 

yoktur. Protein, folik 
asit, fosfor, demir, çinko 
açısından zengin bir be-
sindir.

Yoğurt, Ramazan 
da öğün sayısı azaldığı 
için sindirim sisteminde 
birçok rahatsızlıkla karşı-
layabileceklere, probiyo-
tik yoğurt tüketmelerini 
ısrarla tavsiye ediyorum. 
Bağırsak problemlerinize 
bire bir çözüm. Yoğurt 
içerdiği dost bakterilerle bağırsak 
sağlığının korunmasını sağlarken 
aynı zamanda dengeli protein yağ ve 
karbonhidrat içeriğiyle uzun süre tok 
kalmanızı sağlayabilir.

Meyveler, İftar saatleri geç vakit-
te olunca ara öğün yapma fırsatları 
da azalabiliyor. Ama elinizden geldiği 

sürece yemek sonrası 
yapılacak ara öğünler 
ve sahur da tüketeceği-
niz meyve çok önemli. 
Hem lif açısından tokluk 
hissiyatını arttırdığını ve 
yüksek su içerikleriyle 
susuzluk hissiyatınıza 
yardımcı olur.

Yağlı tohumlar olarak 
ceviz, fındık, badem gibi 
yağlı tohumlar içerikle-
rinde faydalı yağ asitleri 

ve tok tutucu özelliklerine sahiptir.  Ba-
dem, Karbonhidrat, protein, doyma-
mış yağ, lif, fosfor, kalsiyum, demir, 
potasyum, magnezyum, çinko, a, b, c 
ve e vitamini içerir. Omega-3 açısından 
zengin olan ceviz ise kalp sağlığında ve 
stresi önlemede etkilidir. Tuz sebebiyle 
gün içerisinde susuzluğun artmaması 

için tuzsuz kavrulmamış yağlı tohum-
ları tercih ediniz.

İFTARDA BESLENME DE 
ÖNEMLİ NOKTALARI ŞU ŞEKİLDE 

SIRALAYABİLİRİZ 
 Orucunuzu 1 bardak suyla açtık-

tan sonra 1 hurma yiyin ki kan şekeri-
nizi düzenlesin.  Başlangıçta çorbanızı 
eksik etmeyin. Az yağlı besinler, bol 
yeşillikli salatalar, sebzeler tüketin. 
Akşam yemeğine çok fazla yük bindir-
meyin.  Ana yemek olarak balık, zeytin-
yağlı sebze yemekleri, kurubaklağiller, 
kırmızı et, beyaz et tercihlerinizden 
yana olsun. Tüm besin gruplarından, 
yemeniz gerekir. İftar da hafif yenme-
lidir. Tatlı tercihlerimizi sütlü tatlılardan 
yana kullanılırken, yemekten 2 saat 
sonra tüketin. Salçalı yağlı ve baharatlı 
yiyeceklerden uzak durun.  Sıcak pide 
yemeyin. Meyveyi ihmal etmeyin .

Meyveyi hemen yemek sonrasın-
da değil, en erken 1 saat sonra yiyin. 

Dolu mideye meyvenin yenmesi lifli 
yapısı nedeniyle hazımsızlığa neden 
olabiliyor. Ayrıca iftar da yükselen 
kan şekerini daha da yükseltiyor. Su 
içmeyi iftar ve sahur arasına yayın. 
Çay ve kahveyi çok içmeyin. Çay ve 
kahve vücuttan su atılmasına neden 
oluyor. Ramazan da 1 gün içinde to-
talde 2-3 bardak açık çay+ 1 fincan 
kahveden fazlasını tüketmemelisiniz. 
Çay ve kahve yerine susuzluğunuzu 
gidermek için ayran, şekersiz kom-
posto, şekersiz hoşaf, maden suyu, 
yeşil çay, ıhlamur ve rezene çayı içe-
bilirsiniz. Ayrıcı sindirimi kolaylaş-
tırmak için yeşil çay, nane, papatya 
çayları tercih edebilirisiniz.  İftar dan 
bir saat sonra yapılacak yürüyüşün 
sindirime son derece yarar sağlar. 
Yürüyüş aynı zamanda yavaşlayan 
metabolizmayı da hızlandıracaktır.

Bize şifa gibi gelecek ramazan 
ayında SAĞLICAKLA KALIN…

RAMAZANDA BESLENME

haber@konyayenigun.com
NUR AÇLAN

Vali İbrahim Akın, Büyükşehir Belediye Başkanı Uğur İbrahim Altay ve Selçuklu Belediye Başka-
nı Ahmet Pekyatırmacı, belediye tarafından şehre kazandırılan vizyon projeleri yerinde inceledi 

Yatırımlar incelendi
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Efendim Kızılay’a dönelim. Neler yapıyor 
Kızılay?

Kızılay’ın tarihi ile ilgili çok kısa bir bilgi verelim. 
1850’li yıllarda Solferino savaşlarında, o dönemi 
yaşamış, savaşları, esirleri vesaire görmüş İsviçreli 
Henry Dunant bazı olayları görüyor, esirlerle, yara-
lılarla ilgili.  Onların ettiği zalimliklere şahit oluyor. 
Bu arada Cezayir savaşları sırasında Abdulkadir Ce-
zairi’yi de tanıyor. Onların esirlere yaptığı davranışı 
görüyor. Hıristiyanlar eserleri öldürüyorlar, yemek 
vermiyorlar, aç susuz bırakıyorlar. Müslümanlar ise 
esirlere kendi yedikleri yemekten yediriyorlar, ikram 
ediyorlar. Henry bundan da çok etkileniyor. İşte bazı 
toplantılar neticesinde de Dünya Kızılhaç Teşkilatı 
kuruluyor. Osmanlı’da birçok toplantılara davet edi-
liyor. Bu gelişmeler üzerine, 1868 yılında Sultan Ab-
dülaziz döneminde Osmanlı Hilali Ahmer Cemiyeti 
kuruluyor. Ambleminde de “Vatana muhabbet, ya-
ralılara muavenet” yazmaktadır. Yani hem esirlere 
hem yaralılara, hastalara yardım amaçlı kuruluyor. 

Ve o zamanki Sadrazam, Serdar-ı Ekrem, 
yani Başkomutan olmak üzere üç de doktorla 
bu cemiyet kuruluyor. Ve kuruluşunda Sultan 
Abdülaziz kendi özel servetinden, neredeyse 
yarısını altın olarak Hilal-i Ahmer’e bağışlıyor. 
Hatta bu altınların az bir kısmının sembolik 
olarak günümüzdeki Merkez Bankasında sak-
landığını Genel Başkanımız bize izah etmişti.

Bu altınların çoğu Kurtuluş Harbi döneminde, 
Mustafa Kemal Atatürk’e vatanın kurtarılması için 
veriliyor. Vatan kurtulduktan sonra ülke belirli bir 
noktaya gelince Kızılay’ın altınları geri iade ediliyor. 
Yani Kızılay’ın misyonu çok farklı. Böyle aşamalar-
dan geliyor.

Türkiye Cumhuriyeti kurulduktan sonra 
Türkiye Hilali Ahmer Cemiyeti oluyor. Daha 
sonra 1930’larda Türkiye Kızılay Cemiyeti olu-
yor. Daha sonra 1930-35’lerde Türkiye Kızılay 
cemiyeti oluyor. 1950’den sonra da Türkiye Kı-
zılay Derneği haline geliyor.

Kızılay, tarihi sürecinde neler yapmış?
Kızılay ilk kurulduğu Osmanlı döneminde 

ve Cumhuriyetin ilk yıllarında hem Ordunun 
sağlık işlerini yürütüyor hem de Türkiye’de 
yardımcı sağlık kuruluşlarını yetiştirme görevi 
veriliyor. Yani ebe, hemşire, hasta bakıcı okul-
ları hep Kızılay okulları, 1947’ye kadar.

Mesela bir arkadaşım vardı, rahmetli oldu. 
Onun anneannesi vardı, Kızılay’ın hemşire okulun-
da yetişmiş. Atatürk’ün hastalığında da ona bakı-

cılık yapmış, ben tanıdım kendisini. İstanbullu tabi 
kendisi, Konyalı değil. Ankara’da otururdu.

Yani Kızılay’ın kısaca tarihçesini böyle ifade 
edersek, bugün geldiğimiz nokta 150 yılı geç-
kin bir tarihe sahip. Belli evrelerden geçmiş, şu 
anda Kızılay’ın birinci görevi; yine yasalarla ve-
rilmiş Türkiye’nin kan ihtiyacını karşılamaktır. 
Kan faaliyetleri yapıyor.

Bugün bazı üniversite hastanelerinin beş-altı ta-
nesinde kan merkezi de var, bunun dışındaki yüzde 
doksan beş civarında, Türkiye’deki tüm hastanele-
rin kan ihtiyacını karşılıyor.

Sistem nasıl işliyor?
Öyle bir sistem kurulmuş ki; toplumumuz kanı-

nı bağışlıyor, bunlar kan merkezlerinde toplanıyor. 
Doktorlar lazım olan kanları sisteme bildiriyorlar; 
yarın ameliyat yapılacaksa, hangi tür kanlara ihti-
yaç varsa, sisteme düştükten sonra aynı gün akşam 
saat dokuza kadar bütün Türkiye’de; Hakkari’den 
Edirne’ye kadar bu kan ihtiyaçları gideriliyor.

İnsanlar gece uyurken binlerce Kızılay aracı 
kan nakillerini ulaştırıyorlar. Böyle ufak araç-
larda değil; soğutmalı araçlar bunlar. Bu araç-
lar belirli güzergâhlara çıkarak hastanelere kan 
ihtiyaçlarını dağıtırlar. 

Stok durumu nasıl?
Yani 85 milyonun yüzde doksan beşine yetecek 

miktarda kanımız var. Bunlar toplanıyor, stoklanı-
yor ve bütün Türkiye’deki hastanelerin kan ihtiyacı 
anında gönderiliyor. Belirli bir kritik stok sayısı var, 
zaman zaman medyada da; kan stoklarının kritik bir 
noktaya geldiği ve halkı kan bağışına çağıran kamu 
spotlarını herkes görür.

Kan parayla satılmaz, sadece devlet her birim 
için ücret öder Kızılay’a. Kızılay’da kendi kurumsal 
masraflarını karşılamaya çalışır. Ama devletin öde-
diği rakamın tamamı bizim masraflarımızın tama-
mını ödemez.

Kızılay ile ilgili olarak afet dönemlerinde ça-
dır meselesi sık sık tartışmaya açılır ve kurum 
bu tartışmalar üzerinde yıpratılır. Çadır hizmeti 
nasıl ve ne şartlarda verilir?

Çadır hizmeti şöyle; çadır barınma hizmetini 
AFAD veriyor. Kızılay ürettiği çadırları onlara devre-
diyor. Orada ki en büyük sıkıntı şu, Kızılay çadırları 
bir şirket halinde. Biz Konya Şubesi olarak yüz çadır 
alacaksak biz de para vererek alırız şirketten. Ama 
bu kâr gütme amacında olan bir şirket değil. Çünkü 
bir şirketin yaşayabilmesi için hammadde alması lâ-
zım, işçilik ödemesi lâzım. Peki bunları neyle alacak?

Vatandaş geliyor mesela; biz bunu yaşadık dep-
rem zamanında. “Ben yüz tane çadır almak istiyo-
rum” dedi. Biz bağışını aldık o yüz çadırı da deprem 
bölgesine dağıttık. Sistem böyle çalışıyor. Ama bunu 
o dönem içerisinde toplum farklı yorumladı. Suiis-
timal edilen bir konu… Bu bir çadır şirketi olduğu 
için, kâr amacı gütmeden, maliyetini karşılama-
sı lâzım. Bana mesela bir sanayici arkadaş, “Çadır 
satıyormuşsunuz” dedi. Ben de cevaben, “Deprem 
bölgesinde evler yapılıyor, sen de boya üretiyorsun, 
boyaları sen bağışla” dedim. Bunun üzerine, “Anla-
dım başkan” dedi. Çünkü o kadar boyayı, maliyetini 
almadan verirse sermayesi kalmaz.

Kızılay kan ve çadır hizmetleriyle sınırlı 
kalmıyor değil mi?

Bunun dışında aşevlerimiz var. Konya’nın aşe-

vi kapasitesini Karatay Belediyemizin öncülüğünde 
yeniledik. Daha önce, yüz yıldır devam eden, Mev-
lâna’nın orada ufak bir aşevimiz vardı. Şimdi Işga-
laman’daki yeni yerimizde günde bin kişiye yemek 
çıkarıyoruz. Kapasitemiz on bin kişilik. Olası bir afet 
durumunda Konya Kızılay İl Merkezi on bin kişiye 
yemek çıkartabilecek kapasitede bulunuyor.

Yemek hizmetinden normal zamanda kim-
ler yararlanıyor?

Biz bu yemek faaliyetlerimizi yaşlılara, evde 
yemek yapamayacak insanlara yapıyoruz. Ye-
meklerin de yüzde doksanını evlerine götürüyo-
ruz. Çünkü çoğu gelip de aşevinden alacak güce 
sahip değil. Bin kişilik yemek yapıyoruz, her gün 
bunları da yaşlı bakıma muhtaç insanlara veriyo-
ruz. Sefer tasıyla günlük, üç çeşit yemek çıkıyor. 
Arkadaşlarımız ihtiyaç sahibinin evine gire, gö-
türdüğü dolu sefer tasını bırakır, bir önceki ver-
dikleri boş sefer tasını alır gelirler. 

Eğer evde yemek yapabilecek durumu 
olan fakir, dul varsa bunlara da kendi ihtiyaç-
larını belirleyerek alıveriş yapabileceği, Sos-
yal Kart dediğimiz çeşitli zincir marketlerin 
kartlarını veriyoruz. Onlar kendi ihtiyaçlarını 
alabiliyorlar. Ama kartlarda alamayacakları 
ürünleri kısıtlıyoruz. Mesela bizim kart ver-
diğimiz aileler, kartlarıyla parfümeri ürünle-
ri, tekel ürünleri alamazlar, kontör yüklemesi 
yapamazlar ama çocuğunun ihtiyacı bez olur, 
mama olur, biz her türlü maliyetini karşılarız.

Ayrıca fakirlere ayrıca koli dağıtımı ger-
çekleştiriyoruz. Bir de kurban eti dağıtımımız 
oluyor. Bunu özellikle ifade etmek istiyorum. 
Konyalıların bağışlamış olduğu adak kurbanları 
ve normal kurban etlerini kesimden sonra, ke-
sildiği gün bayramın ilk gününden dağıtıma çı-
karız. Kurban etleri büyük miktarda KONET’de 
kesim yapılarak dağıtıma hazırlanıyor. Büyük 
bir kısmı kavurma ve kuşbaşı haline getiriliyor 
ve konserve halinde birer kiloluk forma getiril-
dikten sonra bize geliyor.  Biz de yıl içerisinde 
bu etleri belirlenmiş fakirlere dağıtıyoruz. Kon-
serve formundaki etlerin en az iki yıllık tüke-
tim süresi var ama biz iki yıl beklemeden yıl 
içerisinde dağıtıyoruz. Mesela bir aileye her ay 
üç-dört kilo kurban eti veriyoruz. Yani bu konu-
da çok sağlıklı çalışılıyor. Hatta nasıl yapıldığı-
nı görmek isteyen arkadaşlar KONET’in Genel 
Merkezini ziyaret ederek bakabilirler.
	 	 																		Devamı	Perşembe	Günü

Kızılay Konya İl Başkanı Hüseyin Üzülmez ile söyeleşimizin ikinci bölümünde Kızılay’ın kuruluş ve tarihi gelişimini konuştuk

Hilal-i Ahmer, Sultan Abdülaziz’in
bağışladığı altınlarla kuruldu
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Hazırlayan 
Mustafa GÜDEN
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Hazırlayan 
Muhammed Esad

ÇAĞLA

Konya Merkez İmam Hatip Lisesi’nde uzun yıl-
lar eğitim veren ve yüzlerce öğrenci yetiştiren Mu-
ammer Tan Hocaefendi 28 Aralık 2024 tarihinde 
vefat etti. Merhum Muammer Tan Hocaefendi’yi 
oğlu Yazar Y. Selman Tan Konya Yenigün Gazete-
si’ne anlattı.  

İşte Y. Selman Tan’ın kaleminden Muammer 
Tan Hoca efendinin hayatı: 

28 Aralık 2024 tarihinde muhterem baba-
cığım Muammer Tan Hocaefendi’yi Rabbimizin 
şefkatli kucağına tevdi ettik. Öldükten sonra seni 
rahmetle, takdirle ve minnetle anıyoruz muhte-
rem babacığım. Cenaze merasimine katılan Kon-
yalı sevenlerine, dostlarına Konya dışından ve hatta 
yurt dışından yetişen dostlarına ayrı ayrı teşekkür 
ederim. Cenaze merasimi ve daha sonraki taziye 
ziyaretlerinde şu düşüncelerle hemhâl oldum; Al-
lah’ın dinine ihlasla hizmet etmeye çalıştığınızda 
kalplerin sahibi olan Allah sizi insanlara sevdiriyor. 
Eğitimci olmanız insanlara dokunmanızı sağlıyor. Ve 
eğitimciliği fedakârca, zamanınızdan vererek hatta 
ailenizle birlikte yaparsanız ilgilendiğiniz gençlerde 
hayatları boyunca devam edecek derin izler bırakı-
yor, karakterler oluşturuyorsunuz. Zengin olmadan 
da çok büyük hayırlar yapabiliyor, müesseseler inşa 
edebiliyorsunuz. Arkanızda camiler, okullar, dergah-
lar bırakabiliyorsunuz. Hizmetinize bereketler ihsan 
ediliyor. Babam bir öğretmen emeklisiydi ama Ka-
raman’a ilk İmam Hatip Lisesi 1966 yılında onun 
gayretleri ile yapıldı. Azerbaycan’ın Şeki Vilayetine 
komünist dönemden sonra ilk cami yapımında ön-
derlik etti. Bulgaristan’ın Rusçuk şehrinde Osmanlı 
döneminde 34 cami varmış. Bulgarlar bütün cami-
leri yıkmışlar göstermelik virane bir cami kalmıştı. 
Osmanlı’dan sonra ilk camiyi Rusçuk’a yaptırmak 
babama nasip oldu. Almanya’nın Fransa’nın farklı 
şehirlerinde dergahlar açıp manevi hizmetlerde bu-
lundu. 

YÜKSEK İSLAM ENSTİTÜSÜ 
İLK MEZUNLARINDAN

İsterseniz önce tanımayanlar için kısa bir tercü-
me i hâl aktarayım; Babam 1937 Konya Seydişehir 
Ortakaraviran doğumlu. Konya İmam Hatip Lise-
si’nin üçüncü dönem ve Konya Yüksek İslam Ens-
titüsü’nün ilk mezunlarından. Öğretmenliğe Kara-
man’da başlar. Üç arkadaş Karaman’a İmam Hatip 
Lisesi’ni yaptırırlar. Daha sonra Konya İmam Hatip 
Lisesi’nde öğretmenliğe ve manevi hizmetlerine de-
vam eder. Konya İmam Hatip Lisesi’ndeki talebeleri 
imam olmak için Diyanet’in imtihanına gittiklerinde 
(o zamanlar imam hatip lisesi mezunu olmak imam 
olmak için yeterliydi) Muammer Tan Hoca’nın 
Kur’an dersine girdiğini öğrendiklerinde imtihan jü-
risi imtihan bile etmezler. Saatçi Kız Kur’an Kursu’n-
da kız talebeler yetiştirir. Konya’nın Kapu Camii’nde 
ve o zamanların Yeni Garaj Camii’nde yıllarca vaaz-
lar verir. Haftanın beş günü akşamları ev sohbetleri 
yapar. 1992 yılında komünist dönem sonrası Azer-
baycan halkına Kur’an-ı Kerim ile ilk tanışma hiz-
metinde bulunur. O dönem Rusya’dan ayrılan Türk 
Cumhuriyetlerinde Kur’an ve din eğitimine ihtiyaç 
olduğunu öğrenince emekliliğini ister hanımı ve iki 
tane kız talebesini yanına alarak Azerbaycan’ın Şeki 

vilayetine gider. Sonra Bulgaristan’da üç yıl Rusçuk 
İmam Hatip Lisesi’ni idare eder ve hocalık yapar. 
Hatta şu andaki Rusçuk müftüsü o dönemden ta-
lebesidir. Sonra 11 yıl Almanya ve Fransa’da farklı 
şehirlerde (Strazburg, Ulm, Ravensburg, Stuttgart) 
yine Kur’an ve maneviyat hizmetinde bulunur. 

75 YAŞINDA 
HAFIZLIĞINI TAMAMLADI

72 yaşında Konya’ya döndükten sonra 16 yaşın-
da Konya İmam Hatip Lisesindeki hocası olan Ha-
cıveyiszade Hazretleri ‘ne hafız olmak için verdiği 
sözünü yerine getirmek üzere hafızlığa başlar ve 
75 yaşında hafızlığını tamamlar. Osman Nuri Top-
baş Hoca Efendi ile birlikte 5 bin kişinin huzurunda 
Konya’da hafızlık merasimi yapılır. Hizmet şuurun-
da hiçbir değişiklik olmadığı için vefat ettiği haftaya 

kadar iki kişinin kolunda gittiği sohbetlerine devam 
etmeyi hiç bırakmaz. Altı yıl kadar önce babamla 
Altınoluk Dergisi’nde üç sayı devam eden röporta-
jım yayınlanmıştı. Bu röportaj aynı zamanda Allah’ı 
Hatırlatanlar kitabımın üçüncü cildinde son mülakat 
olarak yerini aldı. Orada mülakata başlarken baba-
mı şöyle takdim etmiştim. “Bu mülâkat, muhterem 
pederim Muammer Tan ile. Kendimi bildim bileli 
onda gördüğüm en öncelikli husus, takva üzere bir 
hayat yaşayabilme titizliği olmuştu. Bu konudaki ta-
vizsizliği ve gayreti onu azimet ile amel eder hale 
getirmişti. 

TESLİMİYET EHLİ BİR DERVİŞTİ
Adanmışlığı kuvvetli, ısrarlı bir davetçiydi. Bü-

tün hayatını manevi yola vakfetmekle geçirmiş 
teslimiyet ehli bir dervişti. Yaşadığı imtihanlar 

onun teslimiyetini hiç sarsmadı. Zorluklar onu yıl-
dırmadı, hatta hep üzerine giderek çözdü. Kur’an’a 
ömrü boyunca ihlasla hizmet etti. Şu anda dini 
hizmetlerde olan birçok insanın üzerinde emeği 
oldu. İctimâî yönü kuvvetliydi ve devamlı etrafına 
yardımcı olmaya odaklanmıştı. Paraya da mevkiye 
de hiç ehemmiyet vermemiş, elinin tersiyle itmiş-
ti. Bana örnek olduğu en önemli husus ise hangi 
şartta olursa olsun “doğruluk”tan ayrılmaması 
olmuştur. Bazen bu kadar doğruluğu kendisinin 
aleyhine neticelenmiş, ama o hiçbir zaman yine 
doğruluktan vazgeçmemiştir. Bizler onun nasıl bir 
hayat yaşadığının şahitleriyiz. İmanı kuvvetli, haya-
tı salih ameller ile bezeli kavî bir mümindir. Evladı 
olmakla iftihar ettiğim muhterem babama hayırlı 
hizmet ömürleri temenni ediyorum.” Hakikaten o 
nesildeki din gayretini kimsede görmedim. Mesela 
Konyalıların yakından tanıdığı İlhan Armutçuoğlu 
Hocaefendi’yi 2023 yılında vefatından iki ay önce 
Muğla’da ziyaret etmiştim. Babamın da Yüksek 
İslam Enstitüsü’nden sınıf arkadaşıydı. Yatağında 
sanki nurdan bir azamet timsaliydi. Yarı yatalak 
vaziyette abdest alırken ayaklarına mesh etmek 
yerine yıkatmak için ısrar ediyordu. Babam da has-
talık zamanında bile abdestini öyle alırdı. Onlar 
Mahmut Sami Ramazanoğlu Hazretleri’nin yetiş-
tirdiği talebelerdi. Düşünün, 30 yaşında Mahmut 
Sami Ramazanoğlu Hazretleri ile baş başa yaptığı 
ziyaretinde onun tavsiyesi üzerine vefatına kadar 
pazartesi ve perşembe oruçlarını bırakmamıştı, te-
heccüdlerini kaçırmamıştı. Vefatından bir yıl önce 
hastayken yanında bulunduğum bir gece abdesti-
ni aldırdıktan sonra teheccüt namazına durmuştu. 
Namaz takriben 1,5 saat sürdü. Kendisine namaz-
da okuduğu sureleri sorunca surelerin toplamı üç 
cüz yapmıştı. Yani her gece teheccüt namazında 60 
sayfa okuyordu. Gece ibadetleri 3 saatten önce bit-
mezdi. Cemiyet insanıydı sevenlerinin düğününde, 
cenazesinde bulunur gönül alır, onlara rehberlik 
ederdi. Darda kalmışlara el uzatmak onun hayatı 
boyunca vazgeçmediği adeta zevkiydi. Derdi olan-
lar gelip hep onu bulurdu. O yüzden etrafı onu baba 
olarak görürdü. Şöyle bir hadise anlatayım. Kendisi 
imam hatip okulunda yeni öğrenciyken üzerinde kıl 
çulhadan bir pantolon varmış. Bir gün bu pantolo-
nun dizlerinin delindiğini gördüğü için hocasının 
karşısında onları elleriyle kapatmış. İsmail Hakkı 
Hoca bunu görünce kâğıda bir şeyler yazar ve kapı 
caminin civarındaki manifaturacılardan birisine 
gönderir. İlk kumaş pantolonunu o zaman almış 
olur. Hatta dükkân sahibine “amca kalın bir kumaş 
olsun da namaz kılarken dizlerinden delinmesin” 
diye ricada bulunur. Bunu unutamadığı için kendisi 
de öğretmenlik yaptığı yıllarda talebelerin arasında 
dolaşır kıyafeti uygun olmayanların eline bir kâğıt 
yazar gönderir ve hepsini giydirirdi. Belki böyle 
binlerce öğrenci giydirmiştir. Bu arada düşünme-
si gereken bir hususta şudur. İsmail Hakkı Hoca 
köyden gelmiş öğrencisine hem bir hayır hem de 
bir örneklikte bulunuyor. Fakat yaptığı bu davranış 
yıllar sonra kendi amel defterine yazılacak binlerce 
ecri‘de beraberinde getiriyor. 
                       Devamı Perşembe Günü

Bir öğretmen olarak başladığı hayat yolculuğunda ömrünü Kur’an’a adayan ve Türkiye sınırlarını aşarak, 
çeşitli ülkelere de hayırlı hizmetler götüren merhum Muammer Tan Hoca’yı oğlu Selman Tan anlattı…

Kur’an-a adanmış bir 
isim Muammer Tan 1
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Hani Türkiye’de bisiklet sporu denince 
akla Konya gelir ya… Evet, Konyalı bisikletçi 
Ahmet Örken Konya ve Türk bisiklet tarihinin 
en büyük başarılarını elde ederek adını tarihe 
altın harflerle yazdırdı. 2011 yılında Avrupa 
Şampiyonu olarak bisiklet branşında ülkemiz 
adına ilk defa en büyük dereceyi elde eden ve 
halen müsabık olan Ahmet Örken ile spor ha-
yatını konuştuk:

Hangi tarihte nerede dünyaya geldiniz ve 
hangi okullarda eğitim aldınız? 

12.03.1993 tarihinde Konya’nın Selçuklu 
ilçesinde doğdum. Aslen Çumralıyım. İlk ola-
rak da Çumra’ya bağlı Fethiye Köyü İlköğretim 
Okulundan mezun oldum. Özel Ayça Lisesini 
bitirdikten sonra Selçuk Üniversitesi’ni kazan-
dım ve halen devam ediyorum.

Bisiklet sporuna ilginiz nasıl başladı. Han-
gi kulüpte ne zaman spora başladınız ve han-
gi antrenörlerle çalıştınız? 

Abimin bir arkadaşının tavsiyesi ile Çatal-
hüyük Çumra Belediyespor takımında bisiklet 
sporuna başladım. İlk olarak Mustafa Kestek’in 
spor eğitiminden geçtim. Sonra Mehmet Şa-
fakcı hocamla uzun süre çalıştım. Birkaç tane 
de yabancı antrenörle zaman zaman çalışma 
fırsatım oldu. 

Transfer, sporcuların yaşadığı olağan bir 
haldir. Siz de başka kulüplere transfer oldu-
nuz, bunlardan bahseder misiniz? 

Çatalhüyük Çumra Belediyespor’dan sonra 
Konya Torku Şeker Spor’a geçtim. Sonra Sa-
karya Büyükşehir Belediyespor adına yarıştım. 
Uluslararası yarışmalarda aldıpım dereceler 
üzerine Malezya kulübü Sapura Continental 
Cycling Team takımına geçtim. Sonra Ameri-
ka’da Wildlife Generation PCT takımının for-
masını giydim. Halen Sportoto Continental 
Bisiklet Takımı adına yarışıyorum.

Elde ettiğiniz ilk dereceleri anlatır mısı-
nız? 

2011 yılında Avrupa Şampiyonu oldum. 
2017 yılında Cumhurbaşkanlığı Türkiye Bisik-
let Turu (WorldTour) Etap ikinciliğini kazan-
dım. 2017 Tour of Qinghai Lake 2HC turunda 
üç etap ve en sprinter sporcu olarak (yeşil for-
mayı) kazandım. On adet elit kategorisinde Bi-

reysel zamana karşı şampiyonluğum var. 2019 
Elit Erkekler Türkiye Yol Şampiyonu oldum.

Bisiklet sporunun yüksek kondisyon, da-
yanıklılık ve sabır gerektiren bir spor olduğu-
nu biliyoruz. Antrenman ve beslenme düzeni-
niz hakkında bilgi verir misiniz?

Antrenmanlarımı yarışlar ve hedef yarışla-
rına göre dizayn ediyorum. Genel olarak ant-
renörümün söyledikleri dışına çıkmamak için 

elimden geleni yapıyorum. Beslenme olarak 
gündemi takip ederim. Özellikle yenilikçi bir 
tarzım vardır. Denemeler yapmayı severim. İşi 
bilenden tavsiye alır ve uygularım. 

Bisiklet Konya’nın ülkemizde ana sporu 
bilinir ve Milli takıma çok önemli sporcular 
vermiştir. Siz de Milli takımın vazgeçilmez 
sporcularından birisiniz ve önemli dereceler 
elde ettiniz. Milli takıma ilk olarak ne zaman 

çağrıldınız ve Uluslararası yarışmalarda elde 
ettiğiniz önemli derecelerinizden neler? 

Milli takıma ilk olarak 2008/2009 hazırlık 
kampında çağırıldım. 2011 yılında Veledrom-
da Avrupa Şampiyonluğum var. 2011 Veledro-
munda Dünya beşincisi oldum. 

Saatlerce ve bilmediğiniz coğrafyada, be-
lirlenmiş bir parkurda kilometrelerce pedal 
çevirmek; beraberinde birçok riski de barın-
dırıyor. Yarışmalarda yaşadığınız ilginç olay, 
kaza vb. hatıralarınız var mı? 

2010 Yılında Ülkemizde yapılan Avrupa Yol 
Şampiyonasında bireysel zamana karşı yarı-
şında birinci pozisyonda iken son üç kilometre 
kala kaza yaptım. Bilinç kaybı ve birçok yerim-
de yaralar oluşmuştu. 

Bisiklet sporunun toplumda gördüğü ilgi 
ve sağlanan imkânlar hakkında neler söyle-
mek istersiniz?

Gün geçtikçe ilgi ve alaka giderek artıyor. 
Fakat yollarımız çok daha paylaşılabilir şekil-
de dizayn edilebilir. Bisiklet yoluna park eden 
insanlar bir hayli fazla. Neredeyse hiç kullana-
mıyoruz. 

Bisiklet sporunu bulunduğu seviyeden 
daha ileri noktalara götürebilmek için tavsi-
yeleriniz var mı? 

Tabi ki. Öncelik yatırım yapılması gerçe-
ği bir var. Sporcuların bireysel olarak gelebi-
leceği belli bir seviye var. Ondan sonrası için 
mutlaka takımlar kurulmalı ve takım sayıları 
artırılmalı.

Halen müsabık bir sporcusunuz ve şu 
anda da kampta bulunuyorsunuz. Hedefleri-
niz hakkında neler söylemek istersiniz?

Elde ettiğim uluslararası başarıların ülke-
miz insanında oluşturduğu memnuniyetten 
ben de keyif alıyorum. Kulübümüzün ve ant-
renörlerimizin belirlediği hedefe odaklı olarak 
çalışıyoruz. Gerek takım olarak, gerekse ferdi 
olarak en iyi dereceleri elde etmenin mücade-
lesini vermeye devam edeceğiz. Bu vesile ile 
bisiklet sporuna başlamama vesile olan herke-
se, formasını giydiğim kulüplere ve beni en iyi 
şekilde yetiştirmek için gayret gösteren antre-
nörlerime, birlikte yarıştığımız takım arkadaş-
larıma teşekkür ediyorum. 

Çatalhüyük Çumra Belediyespor’da başlayan spor kariyerinde Malezya ve Amerika takımlarının forma-
sını da giyen Milli Bisikletçi Ahmet Örken, ülkemiz adına ilk Avrupa Şampiyonu olarak tarihe kaydoldu

Bisikletin zirvesinde 
Ahmet Örken varHazırlayan 

Mustafa GÜDEN
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Konya’da, Ankara’da, İstaanbul’da yahut bir 
Avrupa veya Amerika şehrinde, hatta Avustralya 
kıtısındaki bir camide Konyalı Hattat Hüseyin Ök-
süz’ün Hüsn-i Hat yazılarıyla karşılaşmak müm-
kündür. Ömrünü, Ayet-i Kerime ve Hadis-i Şerfileri 
Hat sanatoına dönüştürmekle süsleyip bereketlen-
diren Hüseyin Hoca ile Işgalaman mmahallesinde 
başlayıp İstanbul meclislerinde şekillenen hayatını 
konuştuk.

Sizi tanıyabilir miyiz?
Babam Musikiye de aşina birisiydi. Biraz ney 

üfler, biraz ud çalardı. 1970’li yıllardan sonra şiir 
yazmaya da başladı. Dedemde de biraz şairlik 
vardı. Babam boş kaldığı zamanlarda kitap okur-
du. Ben ilkokula giderken bizim evde Mevlâna’nın 
“Mesnevi”si, Sadi Şirazi’nin “Bostan ve Gülistan”ı, 
Ömer Nasuhi Bilmen’in “Büyük İslâm İlmihali” 
vardı. Zamanla evimizde bir kütüphane meydana 
geldi. Dedem Esad Erbilî Hazretlerine intisaplıydı. 
Babam da Sami Efendi Hazretlerine intisap etmiş-
ti. Babam Sami Efendiyi birkaç defa İstanbul’dan 
arabasıyla Konya’ya getirdi. İşgalaman’dan sonra 
Güllükbaşı’nda oturduk. Böyle bir aile ortamında 
büyüdüm.

Anlaşılan, babanızın çok elit bir çevresi varmış.
Sami Efendi Şerafettin Camii’nin oradaki evi-

mize geldi ve sohbet etti. Evimize Mehmet Şevket 
Eygi’nin geldiğini, Necip Fazıl’ın bizde kaldığını da 
biliyorum. Hatta Mehmet Şevket Eygi o günlerde 
Yeni İstiklal gazetesini çıkaracaktı. Konya’ya gelin-
ce babamın arkadaşlarıyla bizim evde toplandılar. 
Eygi gazete için yardım talep etti ve ondan sonra 
Yeni İstiklal gazetesi çıkmaya başladı. Ben o zaman 
üniversiteye yeni başlamıştım.

Büyük Doğu dergisi kapanmıştı. Necip Fazıl 
dergiyi yeniden çıkarabilmek ve halini arz etmek 
için Konya’ya gelmişti. Necip Fazıl’ın o toplantısı da 
bizim evde oldu. Toplantıya Fevzi Özçimi ağabey, 
Doktor Ali Kemal Belviranlı, Halil İbrahim Sayar 
gibi isimler katıldı. Onlar Necip Fazıl’a biraz yardım 
ettiler. Necip Fazıl da hepsine birer senet yazıp ver-
miş. Hatta yazdığı senet hâlâ bizim Hacı Babada 
(Halil İbrahim Sayar) durur.  Bu tür toplantılar hep 
bizim evde olurdu. 

Çocukluğunuz nasıl geçti, tahsil hayatınıza 
hangi okulda başladınız?

Biraz yetenekli olduğum için elim hiç durmaz-
dı. Oyuncaklarımı kendim yapardım. Tommiks, 
Teksas kitapları okurduk. Sandık tahtalarını kese-
rek, kitaplarda resmini gördüğüm toplu tabanca-
lardan bir tane yaptım. Kürek sapından bir parça 
kesip ikiye şakladım ve tabancanın gövdesinin iki 
tarafına küçük çivilerle çaktım. Kabzasını da yap-
tıktan sonra toplu tabancayı çini mürekkebiyle si-
yaha boyadım. Bayağı tabancaya benzemişti.

Köprübaşı Karakolu’nun orada karakolun bek-
çisiyle karşılaştık. Tahta silahı çıkarıp “kıpırdama” 
dedim. Bekçi korkup ellerini yukarıya kaldırdı. 
Elimde tabancayla olduğum yerde döndükçe bekçi 
de etrafımda dönüyordu. Sonra tabancayı bekçiye 
uzatıp “Al bakalım” dedim. Tabancaya bakıp “Töv-
be estağfurullah” çekti ve geri verip gitti.

Köprübaşı İlkokuluna 1950 yılında başladım. 
İlkokulda Mehmet Keçeciler ile aynı sınıftaydık. 
İlkokulu bitirdiğim gün elime karnemi alıp koşa-
rak babama gidince, ortağı İbrahim Menekşe beni 
bisikletin arkasına oturtup İmam Hatip Okulunun 
karşısında Ermenilerden kalma eski bir binaya 
götürdü. Orada Kur’an Kursu 
vardı. Guli Hocayı daha 
önceden bili-
yordum. Üç yıl 
orada hafızlığa 

çalıştım.  
Hafızlık bitince daha sonra İmam Hatip Oku-

luna başladım. İyi ki hem hafızlığa hem de İmam 
Hatip’e gitmişim. Hattatlığa çalışırken de, şimdi de 
çok faydasını gördüm. 

İmam Hatip’in orta kısımında başalılı bir tak-
lebeydim ama resim ve musiki derslerinde daha 
çok başarılıydım. Hattatlığa henüz ilgim yoktu fa-
kat resimleri güzel yapıyordum. Öğretmenler, bazı 
resimleri benim yaptığıma inanmayıp, “Hakikaten 
bunu sen mi yaptın?” diye sorarlardı. 

İmam Hatip Okulunun orta kısmından Liseye 
geçince ben Üniversite okumaya karar verdim ve 
tastiknamemi alıp Gazi Lisesine müracaat ettim. 
Çünkü o yıllarda İmam Hatip mezunlarını  üniver-
siteye almıyorlardı. Fakat Gazi Lisesinde kabul gör-
medik, kaydımı yamadıkları gibi terslediler. Bunun 
üzerine, Milli Eğitim Müdür Yardımcısına gittim; 
ne de olsa Ortaokuldan öğretmenimdi. Muradımı 
anlatınca o da azarlayıp “Sürü gibi geliyorsunuz, 
git okuluna” dedi.

Neticede babam bir forrmül bulup beni Ereğli 
Lisesine kaydettirmek için Ereğli’ye götürdü. Ora-
da ısrarla fen bölümünü istedim, bir ay sonra da 
Gazi Lisesine nakledildim.

Üniversite sınavında o zaman altı tercih ya-
pılabiliyordu. İstanbul Tıp Fakültesi, Ankara Tıp 
Fakültesi, Ankara Ziraat Fakültesi, İstanbul Hukuk 
Fakültesi ve İstanbul Eczacılık Fakültesini tercih et-
tim. Altı tercihiminn beşi tuttu. Meselâ, İstanbul 
Tıp Fakültesi de tuttu ama tercihlere yazdığım hal-
de sonradan gitmekten vazgeçtim. İstişareler nee-
ticesinde Eczacılık Fakültesine gitme kararı aldım. 
İki puanım eksik olduğu için sadece Eczacılık Fa-
kültesine kayıt hakkı kazanamamamıştım ve Özel 
Eczacılık Yüksekokuluna kaydoldum. O yıllarda bu 
statüde bir de Özel Mimarlık Fakülteleri vardı. Ec-
zacılık ve mimarlık bölümleri özel sektör tarafın-
dan en çok açılan bölümlerdi. 

İstanbul’da okumak, size tahsil hayatınızdan 
başka neler kazandırdı?

Arkadaşlarla toplanıp musiki kursuna giderdik. 
Nezih Uzel çocukluğundan itibaren Mevlevi bir aile 
ortamında yetişmiş bir insandı, onun grubuna de-
vam ederdik. Senede birkaç defa konser verirdik. 
Samiha Ayverdi’nin grubunda ilahiler okurduk, 
Kubbealtı Konferanslarını takip ederdik. Meselâ 
Necip Fazıl’ın konferanslarına, Alaeddin Yavaş-
ça’nın konserlerine giderdik. Birçok kişiyi İstan-

bul’da tanıdık. 
İsstanbul’u tanıyıp da orada kalmamayı nasıl 

başardınız?
İstanbul zor bir şehir olduğu için orada kalmayı 

hiç düşünmedim. Şimdi olsa yine İstanbul’da kal-
mam. Okulu bitirince hemen Konya’ya döndüm.

Aziziye Camii’nin bir dükkân gördüm, kiralayıp 
ilk eczaneyi orada açtım. On yıl eczacılık yaptım. 

Hat sanatı ve musiki ile ilginiz nasıl başladı?
Zafer’de İdman Yurdu Lokalinin alt katında Konya 

Musiki Derneği kurulmuştu. Babam, Fevzi ağabey ve 
ben derneğe gittik. Orada ney üfleniyor, ud çalınıyor-
du. Bu enstrümanları ilk defa görüyordum. Musiki 
icrasını canlı olarak görünce adeta çarpıldım. Hele 
neyin sesi beni meftun etti. Genç bir delikanlı vardı, 
orada ayaküstü tanıştık. Selahaddin Hidayetoğlu idi. 
İstanbul’da Eczacılık Fakültesine başladığım zaman 
Teşvikiye’de, aynı mahallede oturuyorduk, evlerimiz 
de birbirine çok yakındı. Selahaddin’in evinde neyler 
vardı. “Ben de üfleyebilir miyim?” dedim. Neyin bir 
tanesini bana verdi. Böylelikle ney üflemeye başla-
dım. 

Yaz tatillerini Konya’da geçirirken Selahaddin 
ile çay bahçesinde buluşup hat çalışmaya başladık. 
İlk olarak Rika yazmaya başladık. Benim neyde ve 
hattatlıkta ilk hocam Selahattin Hidayetoğlu’dur. 

İstanbul’a gidişimizin ikinci yılında Konyalı 
talebeler olarak bazı arkadaşların evlerinde topla-
nıyorduk. Bir ara Zeytinburnu’nda bir arkadaşın 
evinde toplandık. O evde sehpanın üzerinde kâğıt 
ve kamış kalemleri görünce kimin olduğunu me-
rak ettim. Hüseyin Kutlu da oradaydı. “Kalemler 
benim ağabey, Hamid Aytaç’tan hat çalışıyorum” 
dedi.  Hocanın ismini ilk defa duymuştum ama içi-
me bir sevinç düştü. “Ben de gelsem acaba kabul 
eder mi?” diye sordum.  “Eder” dedi. Cumartesi 
günü birlikte hocanın yanına gittik. Hüseyin, be-
nim Eczacılık bölümünde okuduğumu söyleyince 
Hamid Hoca “Maşallah” deyip bir kâğıt çekti ve 
bana ilk Rabbi Yessir’i yazdığında 1968 yılıydı. 

Üniveriteyi bitirince Konya’ya dönerken Hamid 
Hoca “Aman yazıyı bırakma” diye tembihledi ve 
yazdıklarımı mektupla kendisine yollamamı istedi. 
Hocaya talebeliğim on iki seneye yakın devam etti.  
İcazet alıncaya kadar bu şekilde sürdürdük. 

Uğur Derman Hoca ile nasıl tanışıp talebesi 
oldunuz?

Hat sanatında ikinci hocam olan Uğur Der-
man’ın yanına da Hüseyin Kutlu ile birlikte gittik. 
Talik yazıyı uzun seneler onda çalışıp icazet aldım. 
Uğur Derman Hocaya da yaklaşık otuz sene ta-
lebelik ettim. Uğur Hoca çok zor beğenirdi. Tabii 
mektupla çalıştım, araya askerlik girince derslere 
ara verdim. Bu sebeple Uğur Derman’dan icazet 

almam epey sürdü. Ve Uğur Derman Hocanın bu-
güne kadar icazet verdiği tek talebesi ben oldum. 

Türkiye’de hat sanatının bugünkü hâle gel-
mesinde Uğur Derman’ın çok katkısı vardır. Hat 
sanatının Türkiye’de yeniden neşv-ü nema bul-
masında Uğur Bey’in ve Hamid Aytaç Hocanın 
çok emeği oldu. Hamid Hocanın yetiştirdiği tale-
beler bu işi ilerlettiler. Sergilere iştirak edenlerin 
çoğu Hamid Hocanın talebeleri veya talebeleri-
nin talebeleridir.

Eserlerinizde Konevi mahlası kullanıyorsu-
nuz. Siz mi seçtiniz yoksa tavsiye eden mi oldu?

Bu hususu biraz tahslşatı anlatayım. Meşhur 
âlim Ali Ulvi Kurucu ağabeyi çocukluğumdan beri 
tanırım. Konya’dan Arabistan’a gittikten sonra, 
1962 yılında ilk defa Konya’ya geldi. Sonra yıllarda 
da gelmeye defvam etti. Ali Ulvi ağabey Konya’da 
bulunduğu zamanlarda, yanına gider sohbetleri-
ni dinlerdim. Âlim, bilgili, zeki ve şairdi. Zamanın 
Mehmet Akif’iydi diyebilirim. Şiirden anlayan kişi-
ler de böyle söyler. 

Ali Ulvi ağabeyler üç kardeşti. Mehmet ve Ziya 
ağabeyler kardeşiydi. 

Ziya Medine’de yaşardı ve Meram’da da evi 
vardı. Hat sanatına âşık birisidir. Çok güzel yazıları 
var. 

İslam Tarih, Sanat ve Kültür Araştırma Merke-
zi’nde (IRCICA) hâlen iki yılda bir uluslararası hat 
yarışması yapılır. Aşağı yukarı ilk on müsabakaya 
kadar Ziya ağabey bu yarışmaların jüri başkanıy-
dı. Ekmelettin İhsanoğlu Ziya ağabeyi çok tutardı. 
Çünkü hafızası çok kuvvetli olduğundan yazıların 
kime ait olduğunu bilirdi. Mesela K harfini hangi 
hattatın nasıl yazdığını iyi bilirdi. Uzun yıllardan 
beri hat sanatıyla ilgilendiği için özellikle eski hat-
tatları çok iyi tanır. 1962 yılından sonra Türkiye’ye 
gelince Hamid Hocanın yanından ayrılmamış. Her 
fırsatta Hamid Hocayı ziyaret etmiş. Ziya ağabey 
onlardan çok istifade etmiş. Ziya ağabeyin hâlen 
Medine’de çok zengin bir koleksiyonu var. 

Ekmelettin İhsanoğlu, Mısır’da bulundukları 
dönemde Ziya ve Ali Ulvi ağabey ile birlikte ol-
muşlar. Ekmelettin Bey’in babası Yozgatlı İhsan 
Efendi’dir. Ekmelettin Bey, Mısır’da doğmuş ve 25 
yaşına kadar orada kalmış. Türkiye’ye kimya do-
çenti olarak geldikten sonra Ankara Kimya Fakül-
tesinin kurucusu olmuş. İslam Konferansı Teşkilatı 
kurulunca da IRCICA’nın başına getirildi. O da hat 
sanatını severdi. İki yılda bir dünya çapında yarış-
malar düzenleyerek, hat sanatının gelişmesinde 
muazzam rol oynadı. 

Bu yarışmaları Ekmelettin Bey yaptı. Yarışma-
lar uluslararası olduğu için çok farklı ülkelerden 
hattatlar da katıldı. Tabii bu çalışmalar neticesinde 
Türk hat sanatı da yeniden canlandı. Bu yarışma-
larda Türk hattatları çeşitli dereceler aldılar.  

Gelelim Konevi mahlasına… Türkiye’de benim 
bildiğim tanınan üç tane Hattat Hüseyin var. Belki 
şimdi bu sayı daha da artmıştır. Bunlardan birisi 
Hüseyin Kutlu, birisi Hüseyin Gündüz, biri de be-
nim. İkisi de imzalarını Hüseyin diye attıkları için 
birbirine karışıyor. Biz biliyoruz da okuyucular han-
gi Hüseyin olduğunu bilemeyebilir.

Benim içiin Konevî ismini Ali Ulvi Kuru-
cu’nun kardeşi Ziya Kurucu buldu. “Senin 
mahlasın Konevî olsun” dedi ve bana bir imza 
örneği yazdı. O günden beri aynı imzayı kul-
lanıyorum. “Konevî” Konyalı demektir. İmza 
olarak Hüseyin yazsam da yanına mutlaka Ko-
nevî’yi de yazıyorum. Bazen de sadece Konevî 
yazıyorum. Hiçbir zaman Konevî ibaresi olma-
yan imza atmam.   
	 	 Devamı	Perşembe	Günü

Namı dünyaya yayılmış Hattat Hüseyin Öksüz ile çocukluk yılları, eğitim hayatı ve Hüsn-i Hat çalışmalarına dair derin bir sohbette bulunduk

Konevi mahlasını bana
Ziya Kurucu verdiHazırlayan 

Mustafa GÜDEN
1
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Konya Büyükşehir Belediyespor 
kazanmaya devam ediyor

Türkiye Sigorta Basketbol 
Ligi’nin 29. haftasında Esenler 
Erokspor’u kendi sahasında konuk 
eden Konya Büyükşehir Beledi-
yespor, zorlu geçen mücadele so-
nunda maçı 96-84 skorla kazana-
rak üst üste üçüncü zaferini elde 
etti. Normal sezonun son haftala-
rına yaklaştıkça heyecanın zirve 
yaptığı Türkiye Sigorta Basketbol 
Ligi’nde, Konya Büyükşehir Beledi-
yespor galibiyet serisini sürdürme-
ye devam etti. Ligi’nin 29. hafta-
sında Esenler Erokspor’u Selçuklu 
Belediyesi Spor Salonu’nda ağır-
layan sarı siyahlılar karşılaşmanın 
ilk periyodunu, 26-19’luk geride 
tamamladı. Başa baş geçen ikinci 
periyodu 43-41, üçüncü periyodu 
da 65-60’lik skorla kaybeden Bü-
yükşehir, final periyoduna 5 sayı 
geride girdi. Ancak son çeyrekte 

taraftar desteğini de arkasına alan 
sarı siyahlı takım, müthiş bir geri 
dönüşe imza atarak maçı 96-84 ka-
zanarak kritik bir galibiyet elde etti. 
Bu sonuçla ligdeki 16. galibiyetini 
alan Konya temsilcisi, puanını 45’e 
yükseltti. Konya Büyükşehir Bele-

diyespor, ligin 30. haftasında Ko-
caeli deplasmanında Çayırova Be-
lediyespor ile karşı karşıya gelecek. 
22 Mart Cumartesi günü Çayırova 
Spor Salonu’nda oynanacak müca-
dele saat 16.00’da başlayacak.  
n SPOR SERVİSİ

Normal sezonun son haftalarına yaklaştıkça heyecanın zirve yaptığı Türkiye Sigorta Bas-
ketbol Ligi’nde, Konya Büyükşehir Belediyespor galibiyet serisini sürdürmeye devam etti
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Karatay Belediyespor Erkek 
Basketbol A Takımı, Erkekler 
Bölgesel Basketbol Ligi’nde 
yoluna kayıpsız devam ediyor. 
Sporcuları ve teknik ekibi teb-
rik eden Karatay Belediye Baş-
kanı Hasan Kılca; “Takımımızın 
daha nice galibiyetlere imza 
atacağına inanıyorum” dedi. 
Karatay Belediyespor Kulübü, 
tüm branşlarda olduğu gibi 
basketbolda da büyük başarıla-
ra imza atmaya devam ediyor. 
Bu kapsamda Erkek Basketbol A 
Takımı, Erkekler Bölgesel Bas-
ketbol Ligi’nde yoluna başarıyla 
devam ediyor. Ligin ikinci ma-
çında Aren Ath. ile karşılaşan 
takım, rakibini 85-56’lık skorla 
mağlup ederek üst üste ikinci 
galibiyetini aldı. Takım yoluna 
namağlup devam ediyor.

"OYUNCULARIMIZI VE TEKNİK 
EKİBİMİZİ TEBRİK EDİYORUM"
Karatay Belediye Başka-

nı Hasan Kılca, takımın elde 
ettiği başarıdan memnuniyet 
duyduğunu belirterek, gelecek 
müsabakalarda başarılar dile-
di. Başkan Kılca; “Karatay Be-
lediyespor Kulübümüz, ilçemi-
zi en iyi şekilde temsil etmeye 
devam ediyor. Sporcularımızın 
ve teknik ekibimizin emekle-
riyle önemli bir galibiyete daha 
imza attık. Takımımızın başa-
rısını gururla takip ediyor ve 
desteklemeye devam ediyoruz. 
Bu güzel galibiyetleri için oyun-
cularımızı ve teknik ekibimizi 
yürekten kutluyorum. Bundan 
sonraki maçları için de başarılar 
diliyorum” dedi. 
n SPOR SERVİSİ

Potada Karatay Belediyespor fırtınası
Karatay Belediyespor Erkek Basketbol A Takımı, Bölgesel Lig’de yoluna kayıpsız devam ediyor. Sporcuları ve teknik ekibi tebrik eden Başkan Hasan Kılca; “Takımımızın daha nice galibiyetlere imza atacağına inanıyorum” dedi

Genç Ülkümspor hükmen kazandı
Kadınlar futbolunda 1. Lig 

hedefiyle yola çıkan Genç Ül-
kümspor grubunu lider olarak 
tamamlamayı garantiledi. Ka-
dınlar 2. Ligi 17. haftasında 
Genç Ülkümspor, Eskişehirspor 
ile karşı karşıya geleceği karşı-
laşmayı rakip takımın sahaya 
çıkmamasından dolayı 3-0 hük-
men kazandı. Bu sonuçla puanı-
nı 49 yapan Konya ekibi play-off 
müsabakalarına katılma hakkı 
elde etti. Namağlup yoluna de-
vam eden Genç Ülkümspor se-
zonun son maçında 23 Mart Pa-
zar günü Bursa Soğanlıspor’la 
karşılaşacak. n SPOR SERVİSİ

TOGG, Milli Takımlar ana sponsoru oldu

Meram Kara Kartallar 
3-1 galip geldi 

Meram Karakartallar, kri-
tik bir mücadelede Tokarev 
Beyşehir Belediyespor ile karşı 
karşıya geldi. Siyah-beyazlılar, 
sahadan 3-1’lik galibiyetle ay-
rılarak önemli üç puanın sahibi 
oldu.

Maçta gollerini sırasıyla 
Burak, Halis ve Serkan attı. 
Özellikle Halis Atca, attığı golle 
toplamda 30 gole ulaşarak lig 
tarihinin bir sezonda en çok gol 

atan futbolcusu unvanını elde 
etti. Bu önemli başarı, Halis 
Atca ve takım  için unutulmaz 
anlara imza attığını gösterdi.  
Önümüzdeki hafta Ilgın Bele-
diyespor maçının hükmen 3-0 
sayılacağı açıklanırken, Kara-
kartallar maç yapmadan bir 
sonraki karşılaşma olan Retay 
Üzümlüspor mücadelesi hazır-
lıklarına hız kesmeden devam 
edecek. n SPOR SERVİSİ

‘Bir otomobilden fazlası’ için 
çıktığı yolda mobiliteyi yeniden 
tanımlayan Türkiye’nin küresel 
teknoloji markası TOGG, “Milli Ta-
kımlar Ana Sponsoru” oldu. Tür-
kiye Futbol Federasyonu (TFF) ile 
imzalanan anlaşmaya göre TOGG, 
ay-yıldızlı millilerin antrenman for-
masında yer alarak, üç yıl boyunca 
Türk sporunu destekleyecek. Ku-
rulduğu günden bu yana Türki-
ye’nin doğuştan elektrikli ilk cihazı 
T10X, dijital deneyim platformu 
Trumore, temiz enerji çözümle-
ri Trugo ve Siro, yüksek teknoloji 
şirketi Trutek ile bir değer ağı ören 
TOGG, Türk sporunun güçlü des-
tekçileri arasına katıldı. TOGG, A 
Milli, Kadın Milli, Ümit Milli gibi 

Türkiye’nin gururu olan takımla-
rı kapsayan “Milli Takımlar Ana 
Sponsoru” oldu. Üç yıl boyunca 
sürecek sponsorluk kapsamında 
TOGG, millilerin antrenman for-
masında yer alarak, uluslararası 
başarılarda sporcuların yanında 
olacak. Ayrıca, iş birliği kapsamın-
da TFF’ye 100 adet T10X ile 16 
adet Trugo şarj cihazı tahsis eden 
TOGG, ulaşım ihtiyaçları ve misa-
fir karşılamalarda Türkiye’yi temsil 
edecek.

SAYGI DURUŞUYLA BAŞLADI
Riva’da yer alan TFF Hasan Do-

ğan Milli Takımlar Kamp ve Eğitim 
Tesisleri’nde gerçekleşen sponsor-
luk imza törenine Türkiye Futbol 
Federasyonu Başkanı İbrahim Et-

hem Hacıosmanoğlu, TOGG Yö-
netim Kurulu Başkanı Fuat Tosyalı, 
TOGG CEO’su M. Gürcan Karakaş, 
A Milli Takım Teknik Direktörü Vin-
cenzo Montella, Kadın A Milli Ta-
kım Teknik Direktörü Necla Gün-
gör Kıragası, milli takım oyuncuları 
Ebru Topçu, Hakan Çalhanoğlu ve 
davetliler katıldı. 18 Mart Şehitleri 
Anma Günü ve Çanakkale Deniz 
Zaferi’nin 110. yılı dolayısıyla saygı 
duruşu ve İstiklal Marşı’yla başla-

yan tören, iş birliği tanıtım filminin 
gösterimiyle devam etti.

‘MİLLİ TAKIMLARIMIZI MİLLİ 
MARKAMIZLA BULUŞTURUYORUZ’

Törende konuşan Türkiye Fut-
bol Federasyonu Başkanı İbrahim 
Ethem Hacıosmanoğlu, milli ta-
kımları Türkiye’nin milli markası 
TOGG ile buluşturmaktan mutlu-
luk duyduklarını belirterek, “Bu iş 
birliğinin hem milli takımlarımıza 
hem TOGG’a uğurlu geleceğini dü-

şünüyorum. Hep birlikte daha yu-
karıları hedefleyerek, yeni başarıla-
ra ulaşacağımıza inanıyorum” dedi.

‘ÜLKEMİZİN DEĞERLERİYLE 
YEPYENİ BİR GÜÇ BİRLİĞİ ORTAYA 

KOYUYORUZ’
TOGG Yönetim Kurulu Baş-

kanı Fuat Tosyalı da törende yap-
tığı açıklamada şöyle konuştu:  
“TOGG bu ülkenin bağrından çık-
mış, herkesin etrafında aynı milli 
takımlarımızda olduğu gibi birleş-
tiği ortak bir payda, Türkiye’nin 
bir değeri, milli markası. Bu bizi 
birleştiren değerin bugün, ‘Milli 
Takımlar Ana Sponsoru’ olması 
hepimizin göğsünü kabartacak çok 
anlamlı bir gelişme. Biz bu iş bir-
liğini sadece bir sponsorluk olarak 

görmüyoruz. Aslında ülkemizin iki 
değerini bir araya getirerek yepye-
ni bir güç birliği ortaya koyuyoruz. 
Üretime başladığımız günden bu 
yana ülkemize ve milletimize daha 
büyük hayaller peşinden koşma 
cesareti ve azmi veren TOGG, ina-
nıyorum ki ay-yıldızlı millilerimiz-
de de aynı duyguları uyandıracak, 
iş birliğimiz sonucunda oluşacak 
sinerji millilerimize yeni zaferle-
rin kapısını açacak. Yepyeni bir 
heyecanla, yepyeni zaferlere ‘Hep 
birlikte başarabiliriz’ diyerek koşa-
cağız. İş birliğinin Türk futboluna 
ve ülkemize hayırlı olmasını dili-
yoruz.”  Konuşmaların ardından 
sponsorluk anlaşmasında imzalar 
atıldı.  n SPOR SERVİSİ

RRPPSSS.TAKIMLAR O G B M A Y AV P
1.GALATASARAY 27 22 5 0 68 27 41 71
2.FENERBAHÇE 26 19 5 2 63 23 40 62
3. SAMSUNSPOR 27 15 6 6 44 30 14 51
4.BEŞİKTAŞ 26 12 8 6 39 26 13 44
5. EYÜPSPOR 27 12 8 7 40 29 11 44
6.GAZİANTEP FK 26 11 5 10 36 35 1 38
7.GÖZTEPE 26 10 7 9 44 34 10 37
8.RAMS BAŞAKŞEHİR 26 10 6 10 41 37 4 36
9.TRABZONSPOR 26 9 8 9 43 31 12 35
10.KASIMPAŞA 27 8 11 8 47 52 -5 35 33
11.ÇAYKUR RİZESPOR 27 10 3 14 34 46 -12 33
12. ANTALYASPOR 27 9 6 12 30 51 -21 33
13.TÜMOSAN KONYASPOR 27 8 7 12 33 40 -7 31
14.ALANYASPOR 27 8 7 12 31 40 -9 31
15. BODRUM FK 27 8 6 13 20 29 -9 30
16. SİVASSPOR 27 7 6 14 33 45 -12 27
17. KAYSERİSPOR 26 6 9 11 27 46 -19 27
18. HATAYSPOR 26 4 7 15 29 46 -17 19
19.ADANA DEMİRSPOR 26 2 4 20 25 60 -35 -2

SÜPERLİG
PUAN DURUMU



Bütün ideolojiler ülke menfaatine hareket etti-
ğini savunurken sizce kim nerede hata yapıyordu?

Teorik olarak baktığımızda, evet bütün ideoloji-
ler ülke menfaatini düşünür. Ama pratikte bu böyle 
olmuyor ne yazık ki. Uluslararası tekelci sermaye ya 
da emperyalizm her zaman kendine yerli işbirlikçiler 
buluyor. Eskiden emperyalizm bir ülkeyi fiilen işgal 
edip ekonomik ve siyasi sömürüsünü sürdürürken, 
bu gün aynı şeyi o ülkenin hükümetine ve hüküme-
tin organlarına yaptırıyor. Aksi halde, fiilen işgal ülke 
halkının tepkisine neden oluyor. Ülkemizde bunun 
birçok örnekleri mevcut. En çarpıcı olanlardan birisi 
biliyorsunuz 6. Filo olayıdır. 

Sağ ya da muhafazakar kesim daha çok bilgi ile 
değil, inançları ile hareket etmekteydi. Hamaset, va-
tan millet, bayrak inmez, ezan susmaz gibi söylem-
lerin çok etkisinde kalmaktaydılar. Ve sorgusuz biat 
etmekteydiler. Bu da onları kullanışlı hale getirmek-
teydi. Bernard Lewis’in “2000 Yıllık Ortadoğu Tari-
hi” adlı kitabında çok doğru bir tespit var. Diyor ki; 
“Ortadoğu kültürü; bize bunu kim yaptı, batı kültürü 
ise; biz nerede hata yaptık der”. Bizim muhafazakâr-
lar tam da böyleydi. Sormaz, sorgulamaz, önder bil-
diği kişi ne derse ona inanırdı. Örneğin; bir zaman 
Alparslan Türkeş, Kürtlerin aslında Türk olduklarını, 
karda kart- kurt diye yürümelerinden dolayı Kürt 
dendiğini söylemişti. Sonuçta, Kürt konusunda gel-
diğimiz nokta ortada. Çok örnek var ama FETÖ’yü 
de örnek verebiliriz. Bir gün önce milyonlarca insan 
bütün uyarılara rağmen FETÖ’nün peşinden koşar-
ken, bir gün sonra hepsi düşman oldu. Dün kutlu 
doğum haftası kutlayan binlerce insan şimdi neden 
kutlamıyor? Böyle bir şey nasıl olabilir. Sağın bu aç-
mazdan, bu çıkmazdan kurtulması gerek. Onun için 
de bilgi sahibi olması gerek. Hurafelere olan inan-
cının yarısı kadar gerçeklere inanmıyor. Ya hiç oku-
muyor, ya da tek taraflı okuyor. Fikir özgürlüğü ve 
insanların etnik kökenleri konusunda yeterli duyarlı-
lığı gösteremiyorlar.

Solu, belki sosyal demokrat ve sosyalist sol diye 
ayırmak gerekiyor. Ama burada sağı ve solu böyle 
ayırıp analiz etmeye fırsatımız yok. Genel olarak di-
yebiliriz. Sol hemen her şeyde bilgi sahibi olduğunu 
zannediyor. Her ne kadar diyalektik ve materyalist 
felsefeden bahsetse de Ortadoğu kültüründen tam 
olarak kendini kurtaramıyor. Bu da dogmalara neden 
oluyor. Daha çok diğer ülkelerdeki sosyalist gelişme-
leri, devrimci mücadeleleri örnek alıyor. Oysa somut 
koşulların somut tahlili diye bir kavram var. Solun bu 
çokbilmişliği ve karşıt güçlerin provokatör ve ajanları 
nedeniyle parçalara bölünüyor. Bu sorunu görse bile 
üstesinden gelemiyor. Ne zaman bir araya gelmeye 
çalışsalar, hatta belli ölçüde bunu başarsalar bile gö-
rünmez bir el bu durumu ortadan kaldırıyor. Devrim 
Köylerden mi kentlerden mi başlayacak, işçi mi köylü 
mü önder olacak, diktatörlük, oligarşi, revizyonizm, 
oportinizm tartışmalarını bitiremiyor. Ben solun için-
de hiç bir zaman bir ajan ya da provokatörün eksik 
olmadığına ve onları sabote ettiğine inanıyorum.

Solun en önemli sorunlarından birisi de din ko-
nusudur. Dinci ile dindarı tam olarak ayırt edemiyor. 
Bu konudaki söylemleri çok eksik ve yetersiz kalıyor. 
Öyle ki bazı arkadaşlar Ramazan ayında içki içmeyi 
devrimcilik sanıyor. Karl Marks’ın din için söyledikle-
rini bile tam bilmiyor. Herkes sadece “Din afyondur” 
dediğini zannediyor. Oysa Marks, hukuk konusunu 

tartışırken Hegel’le yazdığı mektupların birinde; 
“Din, içinde çekilen ıstırap, aynı zamanda gerçekte 
çekilen ıstırabın bir ifadesi ve gerçek ıstıraba karşı bir 
protestodur. Din baskı altında ezilen yaratığın iç çeki-
şidir, kalpsiz bir dünyanın kalbi ve ruhsuz koşulların 
ruhudur. Halkın afyonudur” demiştir. Zaten Marks 
özellikle din konusunda hiç yazı yazmamıştır. Solun 
ülkemizde her zaman İslâm inancının ve bunu istis-
mar edenlerin olacağını kabullenmesi, daha doğrusu 
tam olarak hayata geçirmesi gerekiyor. Bizler din ve 
vicdan özgürlüğünü savunan insanlarız.

Olayların içinde kaldığınız, zarar gördüğünüz 
oldu mu?

Üç dört kez karakolda ve askeri kışlalarda kaldım. 
Sıkıyönetim zamanında gözaltı süresi 18 gündü. Bizi 
son güne kadar tutuyorlardı. Tabi oralarda da yaşa-
dığımız ilginç olaylar oldu. Öğrenim özgürlüğünü 
engellemekten beş altı ay kadar tutuklu kaldım. 25 
kişilik koğuşta Devrimci Yol grubu olarak 70 kişi kalı-
yorduk. Hapishanede sık sık olaylar oluyordu. Bizim 
görüş günümüzde Ülkücüler mutlaka olay çıkarıyor, 
görüşler iptal ediliyordu. Bu olayların birinde bir Ül-
kücü şişlenerek öldürülmüştü. Tabi iktidarda yine 
MC hükümeti vardı. Ben diğer arkadaşlarıma baktı-
ğımda, önemli bir zarar görmedim.

Hapishanede mutfak sorumlusuydum. Bir gün 
koğuşa iki kişinin kucağında bir deri bir kemik kal-
mış, her iki ayak tabanında altı yedi santim çapında 
derin yaralar olan arkadaşımız geldi. Israrlar sonucu 
hastaneye gönderilebildi. Dışarda birçok arkadaşım 
polisler ve ülkücüler tarafından öldürüldü. Tabi bu-
rada öldü, öldürüldü demek çok basit kalıyor. Hep-
sinin bir hikâyesi var oysa. O dönemde Ak Gençlik 
dediğimiz grup bir kenarda hiçbir şeye karışmıyordu. 
Kimse de onlara dokunmuyordu.

12 Eylül müdahalesini kaçınılmaz kılan olaylar 

silsilesi hakkındaki fikriniz nedir?
Yetmişli yıllarda devrimciler epey güçlenmişler, 

önemli mevziler elde etmişlerdi. Terzi Fikri olayı 
buna en güzel örnektir. Kaldığımız mahallelerde çok 
destek ve saygı görüyorduk. Bize sahip çıkıyorlardı. 
Tabi içlerinde muhbirlik yapanlarda vardı. Bize ye-
mek veriyorlar, çocuklarını ders çalıştırmamız için 
eve gönderiyorlardı. Aşkımızı bile içimizde saklıyor-
duk. Nerdeyse her şeyi devrim sonrasına bırakıyor-
duk. Bu konuda gerçek bir olayı hikâyeleştirip yaz-
mıştım bir dergide.

Devrim yapacağımıza yürekten inanıyorduk. 
Ama sürekli bir saldırı altındaydık. Hemen her gün 
üç-beş kişi öldürülüyordu. Artık tek tek öldürmeler 
yetmiyor, kahvehane taramalar, Maraş, Çorum, Bah-
çelievler gibi toplu katliamlar yapılıyordu. Sonra da 
Sivas, Başbağlar, Ankara Garı gibi benzer toplu katli-
amlar yapıldı maalesef. Biz daha çok işkencecilerden 
hesap sormaya çalışıyorduk. O yüzden adımız, “As-
ker polis öldürüyora” çıkmıştı. 

Bize göre Ülkücüler komando kamplarında eği-
tiliyor ABD’nin tetikçisi olarak polisle işbirliği yapıp 
saldırıyordu. Nitekim kendilerine “Biz polisin yar-
dımcısıyız” diyorlardı. Bunlarda elbette bir gerçek 
payı vardı. Her şey ABD’nin Yeşil Kuşak ya da Ilımlı 
İslâm projesine uyuyordu. Nitekim ABD büyükelçi-
si, sanıyorum Hupe olacak; sonraki bir yılda sol çok 
büyümüştü önünü kesmemiz gerekiyordu demişti.

Truman doktrini uygulamasında Türkiye’nin 
NATO’ya girme koşullarından birisi de okullara din 
dersi koymaktı. Yani Türkiye’nin ABD kontrolünden 
çıkma ihtimali vardı. Bunu ortadan kaldırmak ge-
rekiyordu. Zaten Truman ve Marşal yardımlarının 
amacı da açık ve net olarak, (bu 20 ülkeyi kapsamak-
taydı) ülkelerin Rusya ile işbirliğini bir bakıma komü-
nizmi engellemekti.

Siz 12 Eylül müdahale gününü nasıl karşıladı-
nız, sonrasında neler yaşadınız?

12 Eylül’de ben köydeydim. Sadece arkadaşlarla 
bir evde toplanıp kendimizce durum değerlendirme-
si yaptık. Zaten tek dersim kalmıştı. Onu da bilâhare 
gidip verdim. Kitaplarımın bir kısmını annem daha 
önceden yakmış, bir kısmını da bir bavul içerisinde 
samanlığa saklamıştı.

12 Eylül öncesinde ve sonrasında gözaltı, tutuk-
lama ve yargılanma gibi süreçler yaşadınız mı?

Hayır, böyle bir süreç yaşamadım. Ancak 1990 
yılında bile Emniyet’ten pasaport alamadım. Uzun 
bir mücadele sonunda pasaportumu alabildim ama 
gideceğim yere de gidemedim.

12 Eylül sonrasında idamla sonuçlanan yargıla-
maları nasıl değerlendiriyorsunuz?

Yargılamalar için birçok şey söylenebilir. Ancak en 
trajikomik olanı, anayasayı tağyir tebdil ve ilga ederek 
darbe yapan bir güruhun, devrimcileri anayasayı tağ-
yir, tebdil ve ilga etmek suçundan yargılamalarıdır.

Bugüne geldiğimizde; 12 Eylül öncesinde farklı 
fikirde olan ve hatta birbirine taş atan, kurşun sıkan 
bazı insanların arkadaşlıklarını görüyoruz.  Sizin de 
farklı görüşte olduğunuz ama sonra iyi dostluklar 
kurduğunuz karşıt görüşlü arkadaşlarınız var mı?

Evet, hem de çok saygı duyduğum arkadaşlarım 
var. Hepsi de okumuş, kendini geliştirmiş arkadaşlar. 
Onlarla konuşmak tartışmak bana ayrı bir bilgi biri-
kimi sağlamakta. Tek anlaşamadığımız nokta kendi-
lerinin de haksızlığa uğradıklarını, işkence gördük-
lerini iddia etmeleri. Elbette bunun bir doğru tarafı 
var ama asla devrimcilere yapılanlarla kıyaslanamaz. 
İlginç olan ise bu arkadaşların eskiden olduğu kadar 
din konusunda hassas olmamaları. Hatta kendilerini 
deist veya ateist olarak ifade edenler var. Bunda Ni-
hal Atsız’ın etkisi var mı hiç düşünmedim.

12 Eylül ne getirdi ne götürdü?
12 Eylül insanların depolitize olmasına neden 

oldu. Özellikle üniversite gençliğinin ülke sorun-
larına olan o duyarlılığı kayboldu. Suya sabuna do-
kunmayan bir gençlik ortaya çıkmaya başladı. Diğer 
taraftan dinî argümanlar ön plana çıktı. 

Bugün geçmişe dönüp baktığınızda dünü, bu-
günü ve yarını nasıl yorumluyorsunuz?

Burada söylediklerim sadece benim yaşadıkla-
rım ve düşüncelerimdir. Belki bazı insanlar beğen-
meyebilir. Ama ne yapayım ki böyleyken böyle oldu. 

Son olarak şunu söylemek isterim. Bilmeliyiz ki 
ülkemizde ve hatta dünyada her zaman milliyetçi, 
dindar, dinsiz, devrimci, sosyal demokrat, liberal vs. 
düşüncede insanlar olacak. İster sosyalistler, ister 
dindarlar, milliyetçiler iktidara gelsin; bu farklılıklar 
her zaman olacak. O halde biz ayrışmanın, düşman-
lığın, kin ve nefretin besleyeni olamayız. Beraber 
yaşamanın yollarını aramalıyız. Bunun içinde önce-
likle birbirimizin varlığını kabul etmek zorundayız. 
Empati kurmak zorundayız. Kendi sübjektif değer-
lerimizle başkalarını yargılayamayız. Dünyanın her 
yerinde; her milletin her inancın ya da inançsızlığın 
kabul ettiği ortaklaştığı değerleri taşımalıyız önce-
likle. Farklılıklarımızı bir zenginlik olarak görmeliyiz. 
Suçlama, itham etme kültürünü değil, tartışma ve 
empati kültürünü geliştirmeliyiz. Ki bunun da en iyi 
yöntemi bilgi sahibi olmaktır. Ben 66 yılın sonunda 
bunu öğrendim. Mustafa Hocam sana ve sabırla 
okuyanlara teşekkür ederim.

“Sol hemen her şeyde bilgi sahibi olduğunu zannediyor. Her ne kadar diyalektik ve materyalist felsefeden bahset-
se de Ortadoğu kültüründen tam olarak kendini kurtaramıyor.” Bu sözlerin sahibi Dev Yolcu Bayram Sarıtaş…

Aşkımızı içimizde saklıyorduk

11

Hazırlayan 
Mustafa GÜDEN
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